
PROLETARI DIN TOATE ŢĂRILE, UNIŢI-VA ! r

ORGAN AL COMITETULUI |UDEŢEAN SIBIU AL P. C. R Şl AL CONSILIULUI POPULAR JUDEŢEAN PROVIZORIU

AND! I 

Nr. 251

Duminică

S DECEMBRIE 

1968

4 PAGINI 

30 BANI

Proiectul de lege privind impune-

LUCRĂRILE CONFERINŢEI ORGANIZAŢIEI 
M UNICIPALE DE PARTID SIBIU

Ieri după amiaza a avut loc, 5n 
sala Teatrului de stat, Conferinţa 
organizaţiei municipale de partid 
Sibiu, cu următoarea ordine de 
zi: 1. Darea de seamă a Comite
tului municipal de partid; 2. Ra
portul comisiei de revizie; 3. Ale
gerea Comitetului municipal de 
partid, a comisiei de revizie şi a 
delegaţilor, la Conferinţa judeţea
nă de partid.

Au fost prezenţi delegaţii aleşi 
in adunările şi conferinţele care 
au avut loc !n toate organizaţiile 
de partid din cadrul municipiului:

La lucrările conferinţei au parti
cipat tovarăşii Nicolae Gavrilescu, 
prim-secretar al Comitetului ju
deţean de pariid, Richard VVinter 
si Augustin Zăphţan, secretari ai 
Comitetului judeţean de partid

In sală se aflau, de asemenea, 
numeroşi invitaţi — conducători 
ai organizaţiilor de masă şi ob- 
'cş!i, rărire de conducere din în

treprinderi, conducători ai insti
tuţiilor social-culturale, oameni dc 
cultură şi artă, ziarişti.

După alegerea prezidiului, a 
secretariatului conferinţei, a co
misiei pentru redactarea pianului 
de măsuri, a comisiei de validare 
si a comisiei de propuneri, tova
răşul Aurel Cristea, prim-secretar 
al Comitetului municipal de 
partid, a prezentat darea de sea
ma a Comitetului municipal de 
partid asupra acrivrtatii desfăşu
rate în perioada care a trecut de 
la conferinţa precedentă.

Pe marginea dării de seamă au 
luat ruvintul un mare număr de 
delegaţi.

tn încheierea discuţiilor a 
hint—rar i ntul—tovarăşul---- Nicolae

rea veniiurilor realizate
din activităţi agricole

0 aşezare mai echita
bilă a impozitelor pe 

veniturile ţăranilor 
cooperatori ş i altor 
producători agricoli

Prezidiul Conferinţei

Cu exigenjă şi spirit de răspundere
Eveniment de mare însemnătate 

în viata comuniştilor sibieni, axat 
pe cerinţele unei şedinţe lucrative 
caro să analizeze competent activi
tatea de pînă acum, direcţionînd vii
toarele actiuDi ale organelor şi orga
nizaţiilor de partid, Conferinţa orga
nizaţiei municipale a reuşit să dez
bată, într-un climat de înaltă res
ponsabilitate, problematica complexă 
a muncii desfăşurată de organele şi 
organizaţiile de partid în toate do
meniile vieţii economice şi social- 
culturale ale Sibiului, ridicat, prin 
euiu/idsid—dăi uite—a—oamenilor—de

al IX-lea şi Conferinţa Naţională, 
precum şi de plenarele Comitetului 
Central al partidului.

Sintetizînd ceea ce a fost valoros 
in munca organelor şi organizaţiilor 
dc partid, considwtnd critic ceea cte • 
a fost mai puţin eficient, darea de 
seamă a evidenţiat succesele obţi
nute de colectivele de muncitori, ţă
rani şi intelectuali în toate domeniile 
de activitate.

Sub conducerea organelor şi or
ganizaţiilor de partid, oamenii mun- 
cii din întreprinderile industriale ale

Consemnind nerealizările de la u- 
nităti ca „Record", „Sibiana", I.I.M.S., 
ponderea încă ridicată a cheltuielilor 
neeconomicoase de la „Libertatea", 
mateţlalul prezentat g apreciat, pe 

- - d r e p t a t e ,  -ânsufocicntă
şi necorespunzătoare munca po
litică desfăşurată de către orga
nizaţiile de partid din aceste unităţi, 
preocuparea comitetelor de direcţie 
şi a organizaţiilor de masă pentru 
realizarea sarcinilor de plan.

Partea din darea de seamă con
sacrată nerealizărilor şi lipsurilor din

Prin acţiunile initiate de Comite
tul municipal de partid, activitatea 
cultural-artistică din municipiul Si 
biu a căpătat noi valente calitative 
Oamenii de cultură şi artă din Si 

'b iu  şi-au adus o deosebită- cont ritm 
tie la toate manifestările, printre ca 
re au fost remarcate pe bună diep 
täte „Festivalul cîntecului, portului 
şi dansului sibian", festivalul „Ci 
binium ’68", precum şi multiplele a 
niversări legate de principalele eve 
nimente culturale.

Subliniind necesitatea realizării u-

Zilele trecute a fost înaintat Birou
lui Marii Adunări Nationale a Repu
blicii Socialiste România, pentru a fi 
analizat în Comisia economico-finan- 
ciară, un proiect de lege privind im
punerea veniturilor realizate din ac
tivităţi agricole, elaborat de Consi
liul de Miniştri. Totodată, proiectul 
va fi larg dezbătut în cooperativele 
agricole şi în comune urmînd ca, pe 
baza observaţiilor şi propunerilor ce 
se vor face, să fie îmbunătăţit şi su
pus spre adoptare Marii Adunări Na
tionale.

Precum se ştie, în anii care au tre
cut de Ia încheierea cooperativizării, 
agricultura noastră a progresat con
tinuu, ca urmare a atenţiei deosebite 
ce a fost acordată acestei ramuri de 
bază a economiei, noastre naţionale 
de către partid şi guvern, în cadrul 
programului de dezvoltare multilate
rală a patriei. Eforturile principale 
au fost îndreptate spre întărirea ba
zei tehnico-materiale, spre asigura
rea creşterii producţiei vegetale şi 
animaie, spre îmbunătăţirea nivelu
lui de viaţă al ţărănimii şi sporirii 
aportului acesteia la progresul con
tinuu al întregii tari. Cooperativele 
agricole de producţie au beneficiat 
de un sprijin tot mai mare din par
tea stalului pentru dezvoltarea me
canizării şi chimizării, extinderea 
irigaţiilor, folosirea unor cantităţi 
sporite de seminţe de mare produc
tivitate, material săditor şi animale 
de rasă. Cifrele, prin puterea lor sin
tetică, oglindesc în modul cel mai 
convingător amploarea acestor efor
turi materiale făcute de stat în ce 
priveşte mecanizarea; de la 4 049 
tractoare, cîte existau în ţară înain
te de război, la începutul acestui an 
s-a ajuns la peste 92 000 de tractoare 
moderne, din care cea mai mare par
te — aproape 64 000 — deservesc, 
prin întreprinderile de mecanizare a 
agriculturii, sectorul agricol coo
peratist. De un sprijin substan
tial din partea statului au beneficiat 
şi beneficiază cooperativele agricole 

Tientip amgrtajarea-..unor , suprafeţe 
tot mai mari in vederea irigării. Ast- 
rel, în sectorul cooperatist s-a ajuns 
la circa 350 000 hectare amenajate, 
urmînd ca în anii următori, conform 
programului stabilit de partid şi gu- 
verii, suprafaţa amenajată să crească 

^considerabil. Cooperativele agricole au 
primit numai în perioada 1963—1963

cole şi, implicit, a puterii economice 
a cooperativelor agricole. Trebuie 
menţionat, de asemenea, faptul că 
prin grija statului s-au creat condi
ţii ca unităţile agricole cooperatiste 
şi membrii acestora să-şi valorifice 
în mod avantajos produsele rea
lizate, ceea ce, desigur, reprezintă 
un important sprijin pentru ţără
nime. Creşterea producţiei agricole, 
valorificarea ei în condiţii avanta
joase au asigurat cooperativelor a- 
gricole, membrilor cooperatori, ţără
nimii în ansamblu, venituri tot mai 
ridicate, care au determinat Îm
bunătăţirea substanţială a nivelu
lui ei de trai, transformări a- 
dînci în viata satului, românesc* 
în care pătrund tot mai puternic 
binefacerile civilizaţiei. O măr
turie grăitoare a creşterii bunăstării 
ţărănimii o constituie construirea în 
ultimii 15 ani a circa 1,2 milioane 
case din fonduri proprii ale popu
laţiei rurale. Totodată, nivelul de
trai al ţărănimii a fost puternic in
fluenţat de eforturile sporite făcute 
de stat pentru îmbunătăţirea asisten
tei sanitare, dezvoltarea învăţămîn-
tului şi culturii, a reţelei comer
ciale, electrificării, precum şi pen
tru alte acţiuni social-culturale sau 
economice în mediul sătesc. Numai 
în anul 1968 statul a cheltuit de la 
buget pentru aceste acţiuni peste 
5,4 miliarde lei. Dar dacă în pe
rioada de după cooperativizare veni
turile ţărănimii au crescut an de an, 
impozitele plătite statului au avut 
un caracter egalitarist întrucît nu
se avea in vedere ca la un venit 
mic şi impozitul să fie redus, iar la 
un venit mare să se plătească şi un 
impozit corespunzător. Această si
tuaţie se datoreşte faptului că 
actualul sistem de impunere care 
a fost introdus prin decretul nr. 380 
din 1957, prevăzînd aplicarea unui 
impozit fix pe hectarul de teren in
diferent de mărimea veniturilor ob
ţinute, nu mai corespunde, întrucit 
nu se poate adapta condiţiilor exis
tente în prezent ia  fiecare coopera
tivă, nu permite diferenţierea contri
buţiei ţărănimii cooperatiste în func
ţie de veniturile realizate. Aceasta 
pentru că, aşa cum se cunoaşte, 
deşi pe ansamblul cooperativelor a- 
gricole s-a înregistrat o creştere 
a veniturilor, există totuşi o mare 
diferenţiere între cooperative, mai 
aloc ra iirmarp a cnnriitiilnr naturale

Gavrilescu, prim-secretar al Co
mitetului judeţean Sibiu al P.C.R. 

In continuare, după ce Confe-

(Continuare în pag. a III-a)

aici, la condiţia unui important cen
tru economic şi cultural al tării.

Darea de seamă, prezentată Confe
rinţei a evaluat critic şi autocritic 
rezultatele eforturilor depuse de că
tre comunişti, de toti oamenii mun
cii pentru traducerea în viată a mă
reţelor sarcini trasate de Congresul

TELEGRAMA.

Comitetului Central al 
Partidului Comunist Român, 
tovarăşului Nicolae Ceausescu
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B u cu reşti
Exprimînd gîndurile şi sentimentele tuturor comuniştilor sibieni, 

delegaţii la Conferinţa organizaţiei municipale de partid transmit Co
mitetului Central al Partidului Comunist Român, Dumneavoastră per
sonal, iubite tovarăşe Nicolae Ceauşescu, un fierbinte salut şi asigu
rarea devotamentului deplin faţă de politica înţeleaptă care călăuzeşte 
paşii naţiunii noastre socialiste pe calea progresului şi civilizaţiei. 
Oamenii muncii români, germani, maghiari, toţi locuitorii Sibiului sínt 
pe deplin încrezători în viitorul luminos al patriei noastre, muncesc 
cu abnegaţie, înfrăţiţi, pentru traducerea în viaţă a hotărîrilor parti
dului şi guvernului.

Conferinţa a analizat cu exigenţă activitatea comuniştilor în lumina 
sarcinilor izvorîte din botărîrile celui de-al IX-Iea Congres şi ale Con
ferinţei Naţionale a partidului. Sintern bucuroşi să raportăm condu
cerii superioare de partid, că măsurile stabilite cu privire la creşterea 
calitativă a muncii de partid, la ridicarea economică şi social-culturală 
a municipiului Sibiu se îndeplinesc cu succes.

Conferinţa a apreciat străduinţa tuturor colectivelor de muncă din 
întreprinderile economice pentru realizarea şi depăşirea sarcinilor de 
pian pe 11 luni ale acestui an. In acest sens sintern bucuroşi 
să arătăm că producţia globală a iost realizată şi depăşită cu 42 mi
lioane lei, iar productivitatea muncii a crescut cu 13,4 la sută faţă 
de aceeaşi perioadă a anului trecut.

Pătrunşi de înaltul sentiment al datoriei patriotice, comuniştii, toţi 
oamenii muncii din municipiul Sibiu au răspuns cu bucurie chemării 
partidului de a-şi spori eforturile in vederea obţinerii unor valori ma
teriale mai mari în toate ramurile economiei. Astfel producţia destinată 
exportului a fost realizată în proporţie de 108,2 la sută, dindu-se 
peste plan produse în valoare de 42 milioane lei.

Rezultate frumoase au obţinut şi lucrătorii din instituţiile de cul
tură şi artă, din învăţământ, sănătate, fapt ce evidenţiază interesul 
lor deosebit pentru continua înflorire a vieţii spirituale din oraşul 
nostru, pentru ridicarea pe trepte superioare a celor mai luminoase 
tradiţii moştenite de Ia marii noştri înaintaşi

Alături de întregul nostru popor, cetăţenii Sibiului, indiferent de 
naţionalitate, îşi maniiestă adeziunea lor deplină la politica internă 
f i externă a partidului nostru, politică profund ştiinţifică, animată de 
măreţele idei ale păcii şi securităţii popoarelor, ale victoriei socia
lismului în lume.

Construirea societăţii socialiste în patria noastră a devenit cauza 
cea mai scumpă a întregului nostru popor; în această măreaţă operă, 
Partidul Comunist Român se dovedeşte, în fiecare clipă, conducătorul 
cel mai încercat al naţiunii noastre.

Conferinţa organizaţiei de partid a municipiului Sibiu asigură Co
mitetul Central al Partidului Comunist Român că membrii de partid, 
toţi oamenii muncii din municipul nostru, mai uniţi ca orieînd. vor 
fi gata întotdeauna să răspundă chemării partidului, să muncească 
cu toată abnegaţia pentru propăşirea economică si social-culturală a 
României, pentru apărarea c u tă r i lo r  revoluţionare ale poporului 
nostru.

CONFERINŢA ORGANIZAŢIEI DE PARTID
Sibiu, 7 decembrie 1968 A  MUNICIPIULUI S I B I U

municipiului şi-au sporit eforturile, 
şi-au mobilizat potentele creatoare 
în îndeplinirea cu succes a sarcini
lor economice. Principalii indicatori 
de plan pe 11 luni au fost depăşiţi 
(producţie globală 101,2%, cu 42 mi
lioane lei peste plan; producţie mar
fă vîndută si încasată 100,9, cu 34 
milioane peste plan, productivitatea 
muncii 101,3%, cu o creştere de 
13,4% fată de aceeaşi perioadă a 
anului trecut, realizîndu-se 96% din 
sporul producţiei pe seama creşterii 
productivităţii muncii). Printre co
lectivele de muncă cu substanţială 
contribuţie au fost amintite cele de 
la: „Automecanica", „Elastic", l.R.U.M,, 
„7 Noiembrie", „Dumbrava", „Flamu
ra roşie", .Libertatea", „Victoria", 
l.M.C.C. şi altele.

Răspunzînd chemării conducerii de 
partid, întreprinderile din Sibiu au 
valorificat o seamă de rezerve in
terne, reuşind să sporeasqă produc
ţia pentru export cu ‘peste 22 mi
lioane lei. De remarcat este faptul 
că un număr de 7 unităţi şi-au în
deplinit angajamentele luate pentru 
export în 11 luni („Flamura roşie". 
Uzina mecanică, „Victoria", Antrepo
zitul frigorific etc.}. Concomitent, ca 
urmare a unei acţiuni întreprinsă de 
Comitetul municipal, au fost finali
zate o serie de eforturi pentru auto- 
utilare, ceea ce a condus la eco
nomii de valută în valoare de aproa
pe 25 milioane lei.

Şi în alte compartimente ale eco
nomiei, ca urmare a unor acţiuni 
bine concepute, au fost constatate 
succese, cum ar fi cele privind or
ganizarea ştiinţifică a producţiei, ca
litatea şi rentabilizarea produselor.

In ciuda realizărilor necontestabi
le, darea de seamă a îmbrăţişat cri
tic o seamă de aspecte ale muncii 
politice, evidenţiind laturile încă de
ficitare asupra cărora se cere o mai 
susţinută atenţie a noului organ. De
ficientele se referă la incompleta fo
losire a fondului de timp. Fată de 
sarcina propusă de creştere a utili
zării fondului de timp cu 2%, s-a 
realizat abia 0,1% pe 10 luni.

Nici indicele de utilizare a capa
cităţilor de producţie nu reflectă 
posibilităţile existente. Se constată 
chiar o scădere de la 62,5%, in tri
mestrul II (şi el total insuficient) ia 
59,9% în trimestrul III. Cauza tre
buie căutată, în primul rînd în nive
lul scăzut al indicelui pe schimb şi 
a lipsei de asistentă tehnică in 
schimburile II şi III.

însemnate pierderi revin capitolu
lui umflat al rebuturilor şi lipsei de 
preocupare susţinută pentru rentabi
lizarea unor produse. Faptul că, la 
nivelul oraşului, mai sínt 16 produse 
nerentabile, că valoarea rebuturilor 
a atins, la sfîrşitul lunii octombrie 
peste 4 milioane lei, trebuie să con
stituie semnalul pentru mai judicioa
se întreprinderi viitoare în aceste 
direcţii.

doiuuuiul invuslrtillui avei Uzează a- 
supra insuficientei folosiri a posibi
lităţilor de care dispun întreprinde
rile care execută aceste lucrări, dar 
şi beneficiarii.

Chiar dacă proporţia realizărilor 
raportate pe 11 luni (81% din care 
91,5 la construcţii montaj) arată că 
există posibilităţi de realizare a pla
nului anual, o serie de obiective nu 
au lost predate în cadrul termenelor 
planificate (Combinatul de panifica
ţie şi morărit, Poligrafia, l.R.U.M., 
Automecanica, Uzina mecanică). O 
mai bună coordonare se impune pen
tru crearea frontului de lucru pe 
timp de iarnă pe şantierul construc
ţiilor de locuinţe din Hipodrom ca 
şi pentru impulsionarea ritmului de 
executare a unor lucrări social-cul
turale (Muzeul' Brukenthal, Casa co
jocarilor şa.). Dat fiind faptul că 
municipiul Sibiu cuprinde, începînd 
din vara acestui an, şi comunele 
Cristian, Poplaca, Răşinari, Şelimbăr, 
darea de seamă a trecut în revistă 
cîteva bune realizări la producţia 
vegetală şi animală, dar s-a oprit şi 
asupra unor lipsuri. Producţia me
die ia porumb şi Căiiofi Sub cea pla
nificată, de asemenea la lapte, ne- 
realizarea obligaţiilor contractuale 
trebuie să determine viitorul organ 
de partid, organizaţiile respective la 
analiza lucidă a cauzelor şi la o 
preocupare susţinută pentru ridica
rea economică-organizatorică a aces
tui sector.

De o bună apreciere dar şi de 
privirea scrutătoare a posibilităţilor 
de îmbunătăţire s-a bucurat activi
tatea pe linie de învătămînt şi cul
tural-artistică.

nor spectacole şi concerte care sa 
se impună prin înaltă tinută artisti
că, s-a menţionat că repertoriul Tea
trului de stat şi al Filarmonicii de 
stat este mai bine conceput, cores- 
punzind exigenţelor iubitorilor de 
artă. Deficitară fiind încă priza în 
masele largi a unor spectacole no
vatoare, se reliefează ca sarcină per
manentă a colectivului de teatru, 
continua iniţiere a tineretului, în 
special, continua atragere a maselor 
de oameni la spectacolele de teatru. 
Categoric, realizările scriitorilor si
bieni, ale artiştilor plastici, ale com
pozitorilor sínt prezenţe care au im
pulsionat şi îmbogăţit substanţial via
ta spirituală a oraşului. Dar, pentru 
viitor, comuniştii trebuie să fructi
fice mai substantial multiplele va
lori artistice existente, să dea dova
dă de multă inventivitate în coordo
nare, curaj în stimularea celor mai 
valoroase realizări artistice.

Apreciind că aproape 80 la sută 
din absolvenţii liceelor. sibiene reu
şesc să continue studiile, darea de 
seamă a subliniat rodnica activitate

rrerlite. pe termőn lung in valoare 4c 
circa 4,2 miliarde lei. în agricultura 
cooperatistă lucrează un mare număr 
de specialişti care aduc o preţioasă 
contribuţie la creşterea producţiei şi 
întărirea economică a cooperativelor.

Eforturile depuse de ţărănime si 
sprijinul multilateral primit din par
tea statului au avut drept rezultat 
sporirea an de an a producţiei agri

şi economice diferite pe care le au. 
Astfel, în unele zone cu teren deo
sebit de fertil sínt cooperative care, 
datorită condiţiilor în care-şi desfă
şoară activitatea, au posibilitatea

1 10n Rid acli ciA

permanenta lor contribuţie la ridi
carea conştiinţei socialiste a mase
lor. Subliniind sarcinile de mare im
portantă pentru pregătirea temeinică 
a elevilor din liceele de specialitate 
şi şcolile tehnice-profesionale cu 
profil mai nou, darea de seamă a 
considerat necesară întărirea bazei 
materiale, lărgirea spatiilor destinate 
educaţiei fizice şi sportului. împli
niri care impun o prezentă şi mai

(Continuare in pag. a III-a)

(Continuare in pag. a IV-at 

Din SCÎNTEIA Nr. 7909

Şi plănui sortim ental 
este  obligatoriu!

•  La vinificafie proprie doar 54 la sufă reali
zări •  50 vagoane vin restanţă la livrări •  Ex

portul amînat pentru ultima lună

Membrii biroului Comitetului 
municipal de partid Sibiu

Buju loan 
Cristea Aurel 
Felegean Costin 
Ghişoiu Nicolae 
Holhoş loan 
Lala Pavel 
Muntean'ü Ilarie

Boca Mihai 
Gross Eda Inge

Nägler Thomas 
Popescu Jean Eliseu 
Reschner Karlheinz 
Şoaită Maria 
Toma Dumitru Eugen 
Ţopa Toader

Membrii supleanţi
Muleşiu Aurel 
Surd Dumitru

Secretariatul Comitetului municipal 
de partid Sibiu

CRISTEA AUREL — prim-secretar RESCHNER KARLHEINZ — secretar 
POPESCU JEAN ELISEU — secretar ŢOPA TOADER — secretar

Preşedintele comisiei de revizie
FALÓBA GHEORGHE

Industria vinului şi băuturilor al
coolice din Sibiu este o întreprin
dere ale cărei realizări au fă
cut cinste întotdeauna judeţului 
nostru. Atit indicatorii valorici 
ai volumului producţiei cit şi 
cei ce privesc acumulările au fost 
îndepliniţi şi depăşiţi lună de lună. 
Privită global, situaţia este favora
bilă şi în prezent. Pe 10 luni produc
ţia globală realizată reprezintă 107,2 
la sută fată de plan, cu o bună co
relare 'în  ceea ce priveşte creşterea 
productivităţii muncii (105,6 la sută). 
Ritmul acesta s-a păstrat şi pe luna 
noiembrie şi totuşi există unele mo
tive care ne fac să credem că în
treprinderea nu se va achita în în
tregime de sarcinile ce-i revin. Des
pre ce este vorba?

Se ştie că unul din indicatorii ce 
se urmăresc în mod deosebit este şi 
acela al realizării planului pe sorti
mente. In această privinţă, unitatea 
de care vorbim are un „cui" destul 
de mare. La sortimente ca; ţuică şi 
rachiuri naturale (101,4 la sută), bău
turi din spirt (100,6 la sută), spirt 
rafinat (100,8 la sută), vermut (101,0 
la sută) şi altele, planul fizic a fost 
depăşit, dar la principalul sortiment 
— vinificatie proprie — realizările 
reprezintă doar 54 la sută. Dacă am 
lua nerealizările să le exprimăm în 
cantităţi, acestea se ridică la peste 
130 vagoane de vin.

Pentru a elucida această situaţie 
extrem de dificilă, am luat legătură 
cu inginerul şef V. Chilat, care ne-a 
relatat;

— La vin brut, intr-adevăr ne gă
sim într-o situaţie destul de critică. 
Am ajuns aici deoarece C.A.P.-urile 
din judeţ şi celelalte din raza noas
tră de activitate nu ne-au predat 
cantităţile de struguri contractate. 
Au fost şi împrejurări obiective, da

torită unor caiamilah, ucu m  üUim 
parte multe din C.A.P.-uri pur şi 
simplu nu au respectat contractele 
încheiate, deşi pentru acestea au 
luat avansuri. Un exemplu conclu
dent: C.A.P. Alămor a avut contrac
tate 8 vagoane de struguri, dar a 
predat doar 8 000 kg, deşi producţia 
permitea respectarea contractului. In 
situaţii asemănătoare se găsesc, prin
tre altele şi C.A.P. din Armeni, Alma, 
Bazna, Biertan, Boian, Şeica Mare.

— Ce măsuri aţi luat pentru a 
ieşi din acest impas? De fapt ar tre
bui să întrebăm ce rezolvare veti 
găsi deoarece ne dăm seama că la 
ora actuală struguri nu mai aveţi 
de unde primi.

— Restanta care o avem la vini- 
ficare, în cea mai mare parte, n-o 
vom mai putea recupera. Ceva can
tităţi de vin le vom mai primi de la 
unele C.A.P.-uri care nu şi-au res
pectat contractele. Pe acelea care 
au manifestat reavoinţă o să le ac
ţionăm în judecată. Valoric planul 
se va realiza, deoarece în compen
sare vom avea depăşiri substanţiale 
la vermut, produs care este şi foarte 
cerut, deci cu desfacere asigurată.

înainte de a trage vreo concluzie 
trebuie să arătăm că un alt indicator 
ce trebuie realizat de întreprindere 
este acela al vinului pentru consum. 
Din cele relatate de inginerul şef cit 
şi contabilul şef al unităţii, Dumitru 
Beju, rezultă că şi la acest capitol 
se stă nu tocmai pe roze. Dacă la li
vrări, atît pentru interni cit şi la ex
port, în cele trei trimestre expirate 
planul a fost realizat, în acest ultim 
trimestru, pînă în prezent, există o 
rămînere în urmă de circa 50 va
goane. De altfel, tovarăşul V. Chilat

I ----- — ..........
(Gentlnuare în pag. a Ill-a) 
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P r o g r a m u l x  
s ă p t ă m î n a l  a l  C  I r
LUNIr 9 decembrie
17.30 Telex TV.
17.35 TV pentru specialiştii din industrie: 

Ciclul: „Cibernetică'*.
18.05 Curs de limba franceză 

(lecţia a  37-a).
18.30 Lyceum.

„Coleg şi prieten* — Pfedoarie pen
tru colegialitate şi prietenie.

^9,00 Teleiurnalul de seară.
1.V30 Publicitate.
19, V 5 Stop! emisiune pentru automobil işti.
20, CV0 Zoo — Graiul animalelor.
20,25' Arheologia ştiinţelor.
20.45 .vilm artistic.

„.Da capo, appassionata* — comedie 
cu Jul Breiner şi Kay Kendall

22.15 C rcţuca ideilor.
Poliitologia.

22.35 Mari interpreţi: Formaţia 
„Luca Marenzio" (Italia).

23.00 Telejurnalul de noapte.
23.15 închiderv'iÂ emisiunii.

MARŢI, 10 decembrie
17.30 Telex TV.
17.35 Pentru elevii: consuâtaţii la limba 

româna. Tema: Anta comicului în 
piesa „O scrisoare pierdută“ de 
I. L. Caragittle.

18.05 Curs de limPra englezi 
(lecţia a 37-a^.

18.30 Emisiune pentru copii:
Ecranul cu p%>u$i. „Buturuga şi vi
sele“ — sceMariu de Gh. Scripcă.

19.00 Telejurnalul de seară.
19.30 Publicitate.
19.45 Actualitatea economică: Plan, preţ, 

piaţă.
20.05 Film serial pentru tineret:

Cutreierînd pămîntul.
20.30 Tele-universitatea:

Istoria civilizaţiilor.
21.00 Adunarea Generală a Uniunii Com

pozitorilor. Opinii.
21,20 Seară de teatru: „Fum“ — drama

tizare de Radu Lupan după nuvela 
cu acelaşi nume, de "W. Faulkner.

22,15 Alegeţi cu o ilustrată.
22.45 Telejurnalul de noapte.
23.00 închiderea emisiunii.

MIERCURI, 11 decembrie
11.00 Curs de limba franceză 

(reluarea lecţiei de luni).
11.30 Curs de - limba engleză 

(reluarea lecţiei de marţi).
12.00 TV pentru specialiştii din industrie. 

Ciclul: „Cibernetica“.. Calculatoarele 
electronice în procesele cléctröéfter- 
getice (reluare).

12.30 închiderea emisiunii dé  dimineaţă.
17.30 Telex TV.
17,35 TV pentru specialişti. Ciclul „Medi

cină“. Aspecte ale patologiei neuro- 
psihice a copilului.

18.05 Curs de limba germană 
(lecţia a 34-a)._ ^

18.30 Club XX: Emisiune pentru tineret.
19.00 Telejurnalul de seară.
19.30 Baschet masculin. Repriza a Il-a  a 

meciului Dinamo Bucureşti — Spartak 
Brno (Cupa campionilor europeni).

20.00 Cadran mondial.
20,40 Avanpremieră.
20.55 Telecinematecă: „Nemuritoarea* dé 

Alain Robbe Grillet (premieră pe 
ţară).

22.30 Seară de balet:
„Mici nimicuri* de Mozart.

23,C0 Telejurnalul de noapte.
23.10 închiderea emisiunii.

JOI, 12 decembrie
11.00 Curs de limba germana

(reluarea lecţiei de_ miercuri).
11.30 TV pentru specialiştii din agricul

tură: Eficienţa economică a lucrărilor 
mecanizate în agricultură (reluare).

12.00 TV pentru specialişti. Ciclul „Me
dicina“. Flebitele (reluare).

12.30 închiderea emisiunii de dimineaţă.
17.30 Telex TV.
17.35 Pentru elevi. Consultaţii la chimie

(clasa a X ll-a). Tema: Amide,
nitrili.

18.05 Curs de limba rusă 
(lecţia a 36-a^.

18.30 Studioul pionierilor: „O invitaţie şi
un răspuns“. Semnatarii invitaţiei 
sínt pionierii din Vrancea.

19.00 Teleiurnalul de scară.
19.30 Publicitate.
19.45 Medicul vă sfătuieşte: Aţi răcit?

De ce?
20.00 Roman-foileton: „Forsyte Saga“
20.50 „Mens şaua in corpore sano“. Emi- 

siune-concurs cu premii, oferite de 
Radioteleviziune şi Loto-Pronosport.

21.35 Lira — emisiune de versuri.
22.00 Trepte spre viitor: „Şoseaua rotundă" 

— film.
22.20 Seara de romanţe.
22.45 Teleiurnalul de noapte.
23.00 închiderea emisiunii.

VINERI, 13 decembrie
11.00 Curs de limba rusă 

(reluarea emisiunii de joi).
11.30 Curs de limba spaniolă

(lecţia a 37-a).
12.00 închiderea emisiunii de dimineaţă.
17.30 Telex TV.
17.35 Actualitatea în agricultură: Raid-

anchetă despre executarea lucrărilor
de alimentare cu apă a C.A.P.

17.50 Actualitatea în industrie.
18.05 Curs de limba spaniolă

(reluarea lecţiei a 37-a),
18.30 La porţile cunoaşterii — emisiune 

pentru tineret. — „Zîmbiţi, vă rog* 
(I). Ciclul de emisiuni în arta foto
grafica. — „Echilibru pe 5 mm* (I).

Emisiune de iniţiere în tainele pati
najului.

19.00 Telejurnalul de seară.
19.30 Publicitate.
19.45 Ghid utilitar.
19.50 Opinia dumneavoastră . . .  •
20.00 Teleglob — emisiune de călătorii 

geografici. Imagini din Londra (I).
20.20 Desene animate.
20.30 Studioul muzical.
21.00 Reflector.
21.15 Film artistic: „French-Cancan" cu 

Jean. Gabin, Francoisé Arnoul, Maria
Felix.

22.55 Telejurnalul de noapte.
23.10 închiderea emisiunii.
SiMBÄTÄ, 14 decembrie
17,25 Telex TV.
17.30 Lumea copiilor prezintă: „Paradi 

micilor talente".
18.00 „Mult e dulce şi frumoasă . . .* 

Emisiune de limbă română.
18.30 Pentru şcolari. Noile aventuri ale 

echipajului Val-Vîrtej. „Un baron 
fără greutate“ (Ţl).

19.00 Teleiurnalul de seară.
19.30 Publicitate.
19.45 Patru instrumente: flaut, clarinet, 

trompetă şi un ţambal!
20.00 Tele-Enciclopcdia.
21.00 Invitata noastră: Rika Zarai.
21.20 Film serial: Răzbunătorii.
22.10 Avancronica duminicală.
22.15 „Micile melodii ale marelui ecran*
23.15 Telejurnalul de noapte.
23.30 închiderea emisiunii.

P e  platourile ie  filmare de ia Buftea
— Filmele româneşti ale anului "69 —

Care vor fi viitoarele producţii a- 
le Casei de filme „Bucureşti"? Cu 
ce actori preferaţi se vor reîntîlni 
spectatorii pe ecranele de cinema în 
anul viitor? Vom răspunde acestor 
întrebări, informîndu-vă în rîndurile 
ce urinează despre unele din pro
ducţiile la care lucrează cineaştii 
noştri. De la bun început trebuie 
subliniat faptul că, în majoritatea 
lor, noile filme româneşti abordează 
teme de actualitate. De pildă, regi
zorul Gheoiţjhe Vitanidis, cunoscut 
mai ales ca autor de comedii, reali
zează în noul său film Răutăciosul 
adolescent o creaţie de factură dra
matică care are în centru evocarea 
unei iubiri puternice trăite de un 
medic. Regizorul ne-a mărturisit că 
în acest film doreşte să dezvăluie 
„o problemă smajoră şi anume sim
ţul de responsabilitate faţă de fie
care act ai vieţii noastre, pornind 
de la un fapt divers, nesemnificativ 
în aparenţă". Rolurile principale ale 
filmului lui Gheorghe Vitanidis sínt 
interpretate de cunoscuţii actori Iri
na Petrescu, Iurie Darie, Ioana Bul- 
că şi Virgil Ogăşeanu.

O altă creaţie inspirată din actua
litate este şi noul film al regizorului 
Andrei Blaier, Legenda, la realiza
rea căruia colaborează Constantin 
Stoiciu (scenariu), Nicu Stan (imagi
nea) precum şi un grup de valoroşi 
interpreţi printre care Margareta 
Pogonat, Ştefan Ciubotărăşu, Ilarion 
Ciobănu, George Câlboreanu, Sido- 
nia Manolache, Dan Nutu etc.

Cu un interes deosebit este aştep
tat şi Reconstituirea, noul film al 
lui Lucian Pintilie (autorul filmului 
Duminică la ora 6, distins cu premii 
de prestigiu Ia Acapulco, Mar del 
Plata şi Cannes). Şi de această dată, 
Lucian Pintilie se inspiră din viata 
tineretului. Pornind de la reconsti
tuirea unor fapte deplorabile săvîr- 
şite de cîtiva tineri, regizorul ana
lizează reacţiile psihologice ale aces
tora precum şi consecinţele grave pe 
care le pot avea unele concepţii gre
şite despre educaţie. Interesant de

menţionat că pentru acest film unele 
din rolurile principale au fost în
credinţate unor debutanţi în cinema 
printre care Gheorghe Mihăită, Vla
dimir Găitan precum şi cîntăreata 
de muzică uşoară, Ileana Popovici, 
cunoscută din emisiunile de televi
ziune.

Regizorul Virgil Calotescu va fi 
prezent pe ecrane în anul 1969 cu 
filmul Sîmbăta morţilor, după un 
scenariu al scriitorului Alecu Ivan- 
Ghilia. Echipa acestui film se află

Ana Szeles şi Mircea Breazti intr-un 
cadru din filmul „Tinereţe fără bă

trâneţe*

în plină activitate, majoritatea ex
terioarelor fiind turnate în judeţul 
Braşov. Distribuţia constituie o bu
nă carte de vizită, regizorul asigu- 
rîndu-şi participarea unor actori va
loroşi ca: Ştefan Ciubotăraşu, Amza 
Pellea, Toma Dimitriu, Ion Dichisea- 
nu, Ilinca Tomoroveanu, Ioana Dră- 
gan, Valeriu Arnăutu şi Ilarion Cio- 
banu.

La izvoarele tinereţii (regia Alecu 
Croitoru) este titlul unui alt film în 
curs de realizare pe platourile de la

Buftea. Conceput ca o baladă-feerle, 
filmul va prezenta spectatorilor ma
rea bogăţie sufletească a poporului 
român, dragostea lui de viaţă, de 
natură, de frumos, oglindite în crea
ţia folclorică.

Aspiraţia oamenilor către nemu
rire — una din temele generoase ale 
celor mai frumoase basme româneşti 
— constituie ideea filmului Tinere
ţe fără bătrîneţe la care lucrează 
Elisabeta Bostan. „Intenţionez — a 
declarat regizoarea — să sugerez în 
acest film faptul că oamenii, deşi 
muritori, pot infăptui opere nemu
ritoare". Rolurile principale in fil
mul Elisabetei Bostan sínt interpre
tate de actorii Ana Szeles, Mircea 
Breazu, Mihai Pălădescu, Carmen 
Stănescu, Emanoil Petrut şi alţii.

Intr-un stadiu avansat de filmare 
se află şi Măriuca, producţia regi
zorilor Constantin Neagu şi Titel 
Constantinescu, film care evocă fap
tele de vitejie ale unei fetite de 12 
ani în timpul primului război mon
dial.

Tot în cursul anului viitor vom 
mai vedea pe ecrane filmele Mihai 
Viteazul (regia Sergiu Nicolaescu), 
Singur (regia Manole Marcus) şi al
tele. Dar acestea se găsesc acum în 
perioada de pregătire, urmînd să in
tre în curînd în lucru.

La studiourile „Bucureşti" se rea
lizează totodată şl o serie de pro
ducţii pentru case de film din străi
nătate. Astfel, de curînd s-au termi
nat filmările la Bătălie pentru Roma 
(regia Robert Siodmak şi Sergiu Ni
colaescu). Alături de celebri actori 
Laurence Harvey, Robert Hoffman, 
Sylva Koscina, Orson Welles, Eva 
Stromberg, în acest film au jucat 
şi actorii români Florin Piersic, Ema
noil Petrut, Ion Dichiseanu, Fory 
Eterle, Mircea Anghelescu, Constan
tin Bărbulescu, Adela Mărculescu 
etc. In prezent se realizează pentru 
casa „Franco-London-Film": Ultimul 
mohican, Vînătorul de cerbi, Preeria 
şi Lacul Ontario.

ION POPOVICI

PK E T U IR E Ay

MUNCII
Sala de festivităţi a fabricii era 

plină. In primele rînduri, îmbrăcate 
în haine de sărbătoare, se aflau mai 
multe muncitoare tricotere.

Cine sínt? Cifra se ridică la 27. 
Sínt muncitoarele şi muncitorii fa
bricii de tricotaje din Agnita, care 
timp de 20 de ani au lucrat fără în
trerupere în această unitate. Printre 
cei sărbătoriţi se aflau Frieda Binder 
Adele Keul, Aurelia Bizi, (cu peste 
30 de ani vechime In munca de trl- 
coteră şi cu tot aceeaşi vechime în 
fabrică), Emma Ulcoev, Johanna 
Schuller, Anni Reimer, Alice Knall, 
Minodora Curmu, cu peste 25 ani 
de activitate neîntreruptă în fabrică.

„Nu ştiu dacă voi găsi cuvintele 
potrivite — spunea directorul între
prinderii — dar vă rog să primiţi 
din partea mea, din partea comite
tului de direcţie, a tuturor comuniş
tilor şi salariaţilor fabricii noastre, 
stima si respectul unanim".

ION ANDREI coresp.

C u r su r i
p e n t r u

legumicultori
S-au încheiat cursurile primei se

rii de specialişti din unităţile agri
cole cultivatoare de legume şi din 
întreprinderile de mecanizarea agri
culturii, care au în dotare utilaje 
pentru legumicultura. în anul viitor, 
aceste unităti vor beneficia de un 
număr important de tractoare de fa
bricaţie românească, nivelatoare, mo
delatoare, cultivatoare, freze, maşini 
de semănat, maşini de plantat răsa
duri şi plantat cartofi încolţiţi şi alte 
utilaje pentru mecanizarea lucrărilor 
în acest sector al agriculturii.

S p o r t__Corigcnţe la organizare
Federaţia română de fotbal îm

preună cu Ministerul Învătămîhtului 
au elaborat măsuri care să asigure 
o largă participare a elevilor în di
ferite competiţii fotbalistice prin 
care să se stimuleze practicarea jo
cului cu balonul rotund.

La nivelul Sibiului, în acest an 
şcolar, într-o măsură prea mică se 
poate vorbi de organizarea unor 
competiţii cu larga participare a 
masei de elevi. Şi aceasta cu atît 
mai mult cu cit în anul trecut s-au 
obţinut rezultate remarcabile (echipa 
Liceului nr. 3 â ocupat locul doi la 
faza de zonă, echipa Grupului şcolar 
Independenţa a obţinut titlul de vi- 
cecampioană pe departament, iar se
lecţionata judeţeană a şcolilor gene
rale s-a clasat pe locul trei pe tară). 
Toate acestea, în faza finală, după 
o serie de jocuri în etapele muni
cipală şi judeţeană.

în acest an şcolar, deşi au trecut 
aproape trei luni, prea puţin s-a fă
cut în legătură cu organizarea dife
ritelor competiţii, începînd chiar cu 
cele la nivelul claselor sau a fie
cărei şcoli.

Intr-o discuţie purtată cu Petre 
Coca şi Victor David, şeii: comisii
lor sport ale comitetelor U.T.C. ju
deţean şi respectiv municipal, se ' 
desprinde că activitatea fotbalistică 
şcolară în Sibiu s-a rezumat la or
ganizarea unor competiţii de mică 
amploare. Singura competitiv, care 
merită a fi evidenţiată şi care a în
trunit la startul ei 13 echipe, este 
„Cupa speranţelor”, în care au fost 
angrenate reprezentativele claselor 
a IX-a din licee şl ale anului I din 
şcolile profesionale. De ce aceste 
formaţii — care şi-au disputat în- 
tîietatea în sistem eliminatoriu — 
n-au fost alăturate celor de juniori 
şi să participe într-o competiţie mu-

M !CNOÂSŢRĂ

Cei mai buni 10 sportivi
Redacţia ziarului „Tribuna Sibiului" împreună cu Consiliul judeţean 

pentru educaţie fizică şi sport organizează o anchetă pentru stabilirea 
celor mai buni 10 sportivi (e) ai anului 1968 în toate ramurile de sport 
(sărituri în apă, nataţie, călărie, atletism, volei, handbal, fotbal, popice, 
ciclism, şah, baschet, orientare turistică, aero şi navo modele, tenis 
de masă, radio-amatorism, rugbi etc.) din judeţul Sibiu.

Părerile se vor face în scris şi se vor trimite pe adresa C.J.E.F.S., 
str. Independenţei nr. 1 Sibiu, pînă la data de 29 decembrie 1968.

în părerile exprimate se vor trece obligatoriu următoarele date:
1. Numele şi prenumele sportivului.
2. Domiciliul sportivului.
3. Disciplina pe care o practică, asociaţia sau clubul de care 

aparţine.
4. Rezultatele obţinute de sportiv.
5. Aprecieri asupra comportării sportivului la antrenamente, pe 

teren, sau sală, la competiţii, Ia locul de muncă (sau la în
văţătură), în familie, in societate.

6. Posibilităţile sportivului de afirmare pe plan republican, sau 
dacă va puiea face parte din loturile naţionale.

Datele de mai sus vor constitui criteriile de stabilire a primilor 10 
sportivi ai judeţului pe anul 1968.

Rezultatele anchetei vor fi publicate în ziarul „Tribuna Sibiului" 
pînă la data dé 10 ianuarie 1968. Cei stabilit! ca cei mai buni 10 spor
tivi — în ordinea punctajului acordat — vor fi distinşi cu diplome 
şi premii.

nicipală organizată? Aşa, unele echi
pe au susţinut un. singur joc (cele 
care au pierdut în prima etapă). 
Este clar pentru oricine că ceea ce 
s-a făcut este departe de ceea ce ar 
fi Irebuit.

Profesorul Vasile Răileanu, inspec
tor metodist la Inspectoratul jude
ţean şcolar, motiva că nu s-au or
ganizat şi alte competiţii pentru că 
nu au venit instrucţiuni speciale de 
la Ministerul Invătămîntului.

!n legătură cu neorganizarea unor 
'' largi competiţii fotbalistice m ‘şcoli, 

cum sínt campionatele şcolilor ge
nerale, liceelor, şcolilor profesionale 
sau chiar a juniorilor, considerăm 
ca o notă slabă activitatea pro
fesorilor de educaţie fizică — ne re
lata profesorul Vlad Guşu, preşedin
tele C.J.E.F.S. Sibiu.

Din discuţiile avute cu factorii 
responsabili ai activităţii sportive 
şcolare 1n general şi în special ai 
disciplinei fotbal, s-a desprins că un 
impediment ar fi insuficienta tere
nurilor. Este adevărat că Sibiul nu 
dispune de un număr de terenuri 
suficiente, dar aceasta nu considerăm 
că este cauza principală pentru care 
nu s-au organizat competiţii şcolare, 
în afara terenurilor de joc omologate 
pentru campionatele republicane sau 
judeţean (Metalul, Voinţa, C. F. R., 
Electrica) puteau fi folosite cele trei 
terenuri improvizate de la obor, sau, 
cu mici amepajări, cel pin parcul 
„Sub arini".

Tot din relatarea celor chemaţi să 
antreneze elevii în activităţi compe- 
tiţionale fotbalistice se desprinde 
ideea că ceea ce nu s-a organizai 
în toamna acestui an se va organiz» 
în primăvara anului viitor. Dup* 
cum a fost enunţată această idee 
rezidă că totul se va face la primă
vară. Adică într-o perioadă cînd ele
vii dau bătălia pentru încheierea în 
bune condiţii a anului şcolar, tim
pul lor poate fi mai bine folosit prin- 
tr-o aglomerare de competiţii fotba
listice? Ne îndoim. Sau şi atunci or
ganizarea competitională a elevilor- 
fotbalişti se va limita doar la cîteva 
activităţi. Să luăm din alt unghi mo
tivările asupra terenurilor, a locu
rilor de disputare. La primăvară o 
să fie mai multe baze sportive în

Sibiu? Vor răsări peste iarnă? N u ! 
Dimpotrivă, vor ii mai puţine (sta
dionul Voinţa va fi scos din funcţie 
pentru amenajări).

Ţinînd seama de cele expuse se 
desprinde concluzia preocupării mi
nore a Inspectoratului şcolar, a orga
nului de specialitate pe linie spor
tivă, a Comitetului municipal U.T.C., 
a organizaţiei pionierilor, factori 
care neconlucrînd au determinat si
tuaţia existentă.

Că în acest an nu se mai poate 
organiza nimic este clar pentru ori- 
pine. Rămîne deci ca tot la primă
vară să se organiaeze competiţiile 
şcolare pe diferite trepte. Dar pen
tru reuşita lor se impune luarea de 
pe acum a unor măsuri şi în primul 
rînd stabilirea unui program amă
nunţit al competiţiilor, al fazelor de 
disputare, temeinic repartizat, îneît 
elevii să nu fie stînjeniţi de la în
văţătură.

Pregătirea şi buna desfăşurare a 
competiţiilor fotbalistice şcolare va 
trebui să aibă în vedere ca forma
ţiile cîştigătore în faza municipală 
să fio capabile a continua disputa 
chiar pe plan republican. Numai aşa 
vor putea „promova" factorii res
ponsabili la corigentele ce le au în 
prezent în organizarea şi desfăşura
rea competiţiilor fotbalistice şcolare.

GH. SASU *
ILIÉ IONESCU

TELEVIZIUNE

TIMPUL
Soarele răsare la 7 h şi 39 m şi 

apune la 16 h şi 36 m. Vreme rece 
cu cerul schimbător. Vîntul va sufla 
slab pînă la potrivit din sectorul 
vestic. Temperatura în uşoară creş
tere. Minimele vor fi cuprinse între 
minus 4 şi minus 2 grade, iar maxi
mele vor oscila între 1 şi 3 grade. 
Dimineaţa ceată.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Vera Cruz (orele 

9.OU; 11,30; 14.00; 16,30; 19.00; 21,00); 
TINERETULUI: Lustragiul (Orele
J 0.00, 12 00; 14,30; 16.30; 18,30,- 20.301; 
ARTA: Rebus miraculos (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30);
INDEPENDENŢA: Marysia şi Napo
leon (orele 11,00; 14,30; 16,30; 18,30; 
20,30); 7 NOIEMBRIE: Răzbunarea 
haiducilor (orele 10,00; 14,00; 16,00; 
18,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Veşnicul 
Intîrziat (orele 9,00; 11,15; 14,00;

16,30; 19,00; 21,15); TINPRETUlîI: 
Prinţesa (orele 10,00; 16,30; 18,30;
20,30); UNIREA: Praştia de aur (0- 
rele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

CISNADIE: POPULAR: Piramida 
zeului Soare (orele 11,00; 14,00;
16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Trei surori (orele 
10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Servus Vera (orele 16,00; 18,00 şi 
20,00).

BAZNA-BÄI: Regina zăpezii (ore
le 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: K. O. (orele 17,00 
şi 19,00).

COPŞA MICĂ: POPULAR: Vin 
cicliştii (orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AtJf.UST: 
Viaţa în doi (orele 17,00 şi 19,00).

Buletine de ştiri: 6,00; 11,00; 16,00; 
18,00; 24,00; 1,00; 2,00 şi 4,00 (pro
gramul I); 6,30; 7,30; 10,00; 19,00; 
23,00; 0,55 (programul 11).

Radiojurnale: 8,00; 14,00; 20,00;
22,00 (programul I); 13,00; 21,00 (pro
gramul II).

Emisiuni literare: 19,30 —- „Iancu 
Jianu". Serial radiofonic pentru ti
nerii ascultători (I); 22,30 — Mo
ment poetic. „Demonul" de Lermon
tov (programul I); 10,45 — A 7-a 
artă. „Portretul epocii" şi filmul de 
actualitate; 17,00 — Revista literară 
radio; 21,30 — Studioul de poezie. 
Aspecte de la recitalul extraordinar 
de poezie, muzică şi dans (progra
mul II).

Teatru radiofonic: 18,30 — Teatru 
scurt: Visul de Dumitru Radu Po- 
pescu (programul I); 8,15 — Teatru 
pentru copii: Visătorul, scenariu de 
Virgil Stoenescu (programul II).

Muzică simfonică: 9,45; 10,40;
17,00; 19,47; 22,40 (programul I);
7,37; 8,00; 11,00; 12,50; 14,20; 20,00; 
21,50; 22,00; 23,07 (programul II).

Muzică uşoară şi de jazz: 7,00; 
8,15; 13,00; 16,30; 19,00; 21,00; 22,20; 
23,00; 3,00—5,00 (programul I); 6,00; 
9,00; 10,13; 15,00; 16,30; 17,30; 19,05; 
20,40; 0,02—1,00 (piogramul II).

Muzică populară: 6,05; 18,05; 20,10 
(programul I); 7,00; 9,45; 12,30; 14,00; 
15,55; 18,30; 21,10 (programul II).

8,30 Ora exactă. Cum va fi vremea. 
Gimnastica de Înviorare.

8,40 Pentru copii şi şcolari: — Film 
serial „Wilhelm Teii". — La 
şase paşi de o excursie.

10.00 Ora satului. — Raid-anchetă.
11.30 TV pentru specialiştii din 

agricultură.
12.15 De strajă patriei.
12,45 Concert simfonic.
13.30 închiderea emisiunii de dimi

neaţă.
16,55 Telex TV.
17.00 Concurs international de gim

nastică artistică. Transmisiune 
de la Sofia.

18.00 Magazin duminical.
19.00 Telejurnalul de seară.
19.30 Telesport.
20.00 Divertisment muzical core

grafic.
20.30 Seară de teatru: Patimi de 

Paul Everac.
23.15 Telejurnalul de noapte.
23.30 închiderea emisiunii.

MUZEE
Muzeul Brukenthal, Muzeul muni

cipal Mediaş şi Muzeul orăşenesc 
Agnita. Program de vizitare: orele 
11—17.

Amentia O.N.T. Sibiuo  *
anunţă că pînă la data dc 15 decembrie se face înscrierea pentru 
funcţiile de colaboratori externi O.N.T., cunoscători ai limbi
lor germană, engleză, rusă, cehă şi polonă, care vor lucra pe 

litoral în sezonul 1969.

Condiţii: — minimum şcoala medie 
— limită de vîrstă 65 ani

Colaboratorii care au lucrat în sezonul trecut sínt rugaţi să se 
prezinte Ia Agenţia O.N.T. pînă la aceeaşi dată pentru întoc

mirea unei- noi evidenţe.

Scara aurarilor din Sibiu
Foto: FRED NUSS

Întreprinderea de transporturi
Sibiu
angajează:

— 3 fochişti la clădiri pentru încălzire centrală
— 4 electricieni instalatori şi întreţinere
— 5 lăcătuşi
— 3 lăcătuşi mecanici auto
— 2 sudori
— 2 instalatori apă — gaz
— taxatoare pe autobuze şi tramvaie
— şoferi pentru autobuze

Informaţii zilnic la biroul personal, telefon 1 36 46

Fabrica de cărămizi „Record ‘ Sibiu
angajează de urgenţă:

— fochişti
— dactilografă

Informaţii suplimentare se primesc la telefon 1 45 60 şi la ser
viciul organizarea muncii din fabrică.

I. I.S. „Victoria" Sibiu
angajează urgent:

— merceolog I desfacere
— tehnician II mecanic
— magazineri

Informaţii suplimentare se pot primi la biroul personal.

(é&nmnuittíri !

I. A . P. L. „COFETARUL" SIBIU
cu ocazia lunii cadourilor vă oferă, prin toate unităţile de cofe
tărie, un bogat sortiment de produse de cofetărie — patiserie

şi dulciuri.

Se primesc comenzi pentru acasă de cozonaci, torturi, precum 
şi diferite pungi-cadou cu dulciuri.

at'UtjggsnrG.'

CITIŢI Z IL N IC
ziarele şi revlsfele preferate.

LE PUTEŢI PROCURA: la chioşcurile 
de presă, debite de tutun, magazinele 
cooperafiei de consum şi librării săteşti.

Abonafi-vă !a oficiile poştale, la 
agenfiile P.T;T., la factorii poştali 

şi difuzorii din întreprinderi.

întreprinderea de reparaţii 
şi construcţii Sibiu

angajează:
— 1 electrician auto
— 1 mecanic utilaj greu

Cei interesaţi trebuie să aibă domiciliul în Sibiu. 
Informaţii la serviciul personal Piaţa Unirii, nr. 4, 

telefon: 1 34 29.

M I C A  P U B L I C I T A T E

Vino’ haină astrahan persan extra, veritabilă. Sibiu, telefon !23 94.
UbjPr:' ■ - vrirn^fF-.̂ -Ta ia

Pierdut vacă tn raza oraşului Sibiu (Şura Mică, Dealul Ocnei). Recompensă. 
Adresaţi, Răşinari nr. 947, Roman loan.

Caut femei de încredere pentru menaj uşor. Sibiu' str. Co^buc 26. erele 
16- -18, Klemens.

Palton de damă, blană neagră, de vînzare. Sibiu, telefon 1 37 20, orele 9—î l .
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Lucrările Conferinţei organizaţiei municipale
de partid Sibiu

(Urmare din pag. I)

rinţa a adoptat o hotărîre privind 
activitatea de viitor a organiza
ţiei municipale de pariid, s-a tre
cut la punctul trei al ordinei 
de zi. r

In Comitetul municipal de 
partid au fost aleşi 85 de membri 
şi 16 membri supleanţi.

A fost aleasă comisia de revi
zie compusă din 7 membri. Au 
fost aleşi, de asemenea, conform 
normei de reprezentare stabilite, 
207 delegaţi la Conferinţa jude
ţeană de partid.

In prima sa plenară, Comitetul 
municipal şi-a ales biroul — alcă
tuit din 13 membri şi 4 membri 
supleanţi. A fost ales, de aseme
nea, secretariatul — compus din 
4 tovarăşi.

In numele comitetului ales, to
varăşul Aurel Cristea a mulţumit 
pentru încrederea acordată, expri- 
mînd angajamentul de a nu pre
cupeţi nici un efort pentru con
tinua îmbunătăţire a muncii de 
partid, pentru realizarea cu suc
ces a sarcinilor viitoare.

In încheierea lucrărilor sale, în- 
tr-o atmosferă de puternic entu
ziasm, Conferinţa organizaţiei 
municipale de partid a trimis o 
telegramă Comitetului Central al 
Partidului Comunist Român, to
varăşului Nicolae Ceauşescu.

Cu exigenţă şi spirit de răspundere
(Urmare din pag. I)

activă a tuturor cadrelor din învă- 
tămînt.

Analizîndu-se, în continuare, pro
bleme ale vieţii interne de partid, 
s-a reliefat activitatea desfăşurată pe 
coordonata întăririi numerice şl ca
litative a organizaţiilor. In ultimii 
doi ani s-a pus un mai mare accent 
pe calităţile moral-politice şi profe
sionale ale noilor primiţi. Creşterea 
numerică şi calitativă a dus în mod 
implicit la sporirea autorităţii', com
petentei, influenţei organizaţiilor şi, 
în ultimă instanţă, la puternica a- 
firmare a rolului lor de conducător 
şi îndrumător al activităţii desfăşu
rate în toate domeniile.

Una din preocupările de seamă ale 
comitetului municipal de partid a 
fost aceea de a-şi îmbogăţi stilul şi 
metodele de muncă, fapt care a dus 
la dezvoltarea democraţiei interne 
de partid, la creşterea participării 
Comuniştilor la dezbaterea şi rezol
varea unor probleme vitale pentru 
bunul mers al treburilor economice 
si social-culturale. îndrumarea şi con
trolul s-au conturat în măsuri con
crete prin participarea directă a 
membrilor Comitetului şi biroului 
municipal la o serie de acţiuni or
ganizate în organizaţiile de bază. 
Consfătuirile, schimburile de expe
rienţă la nivelul comitetelor de par
tid, folosirea largă a activului în 
colective de studiere a unor proble
me ale vieţii economice, social- 
culturale sau de partid, urmărirea

Cele două maşini de decatat din secţia îinisaj-apretură a fabricii .Libertatea“ 
din Sibiu, care asigură o producţie de bună calitate, realizează împreună 

apretarea a circa 6 000 metri stofă în 8 ore

Şi planul sortimental 
este  obligatoriu!

{Urmare din onn îl

ne-a mărturisit deschis: „Prevedem 
o nerealizare şi la vin consum. A- 
vem ce ne trebuie dar nu ridică be
neficiarii, în special l.C.R.A. Braşov, 
Icomcoop Braşov şi Sibiu, t.C.S. Ali
mentara şi alţii".

Faptul că pentru desfacerea vinu
rilor, obligaţia de a prelua marfa o 
au beneiiciarii nu trebuie să deter
mine comitetul de direcţie al între
prinderii, serviciile de resort să stea 
pasive. Reglementările existente pri
vind relaţiile între părţile contrac
tante prevăd şi penalizări, dar aici 
încă nu s-a apelat la aceste mijloace 
de constrîngere.

in privinţa folosirii diferitelor mij- 
lon. e pentru impulsionarea desface
rii vinurilor, inginerul şef al unităţii 
arăta: „Ţinem legătură permanentă 
cu beneficiarii noştri, popularizăm 
noile sortimente, realizările în dome
niul îmbunătăţirii calităţii, a imbute- 
lierii etc. Totodată am verificat circa 
60 de unităţi din mediul rural şi 100 
de magazine din oraşele Braşov, Fă
găraş, Sibiu, Mediaş pentru a ne 
convinge dacă sínt bine aprovizio
nate, (iacă există toată gama de sor
timente.

tn urma acestei verificări am luat 
legătură cu întreprinderile benefi
ciare pentru impulsionarea comple
tării stocurilor în fiecare unitate de 
desfacere.

în cursul lunii decembrie, Consi
liul popular judeţean va organiza un 
„Tîrg de vinuri", la care noi vbm da

tot sprijinul. Prin această măsură, 
sínt sigur că se va influenta mult
cererea".

După cum se vede, tot ce s-a în
treprins sínt măsuri de ultim mo
ment sau de viitor. Or, acestea tre
buiau prevăzute din timp.

în  ceea ce priveşte exportul, am 
rămas surprinşi cînd ni s-a spus: 
„Stăm foarte bine, avem partida pre
gătită". Cum pot sta „foarte bine" 
cînd din 80 vagoane, planificate pen
tru trimestrul IV, la care s-a pre
conizat şi o depăşire cu 11 vagoane, 
s-a livrat doar un vagon? Ştim că 
majoritatea întreprinderilor caută să 
se achite de sarcinile de export cit 
mai repede. în special în prima parte 
a lunii decembrie se urmăreşte lichi
darea acestor livrări; nu să înceapă 
expedierea mărfurilor doar atunci.

Situaţia de a nu se realiza planul 
pe sortimente nu poate fi acceptată 
în nici un fel. Economia naţională, 
prin firele ce se înmănunchează în 
planul de stat nu p*»ate fi lipsită de 
aceste produse, contîndu-se totodată 
pe includerea lor în  circuitul econo
mic. In perioada ce a mai rămas se 
impune o mobilizare a tuturor for
ţelor de care dispune întreprinderea, 
impulsionarea stabilirii şi a respec
tării graficelor zilnice de livrare că
tre beneficiari, găsirea celor mai ra
pide mijloace de transport, Sn aşa 
fel incit bunele realizări obţinute la 
majoritatea indicatorilor de plan să 
nu fie umbrite în final de nereali- 
zarea planului sortimental.

permanentă a modului cum sínt tn- 
deplinite hotărîrile luate, au dat un 
plus de eficientă muncii organiza
ţiilor din municipiul nostru, au spo
rit combativitatea comuniştilor, au 
întărit legătura cu masele. Sínt însă 
şi organizaţii unde automultumirea 
îşi mai face loc, mai persistă super
ficialitatea în pregătirea adunărilor 
generale, spiritul critic lăsînd încă 
de dorit („13 Decembrie", „Autome- 
canica", întreprinderea industrială 
municipală, „Competrol", I.R.U.M., 
Autobaza T. A.).

Organizaţiile de masă au fost în
drumate tn direcţia sesizării esen
ţialului din munca lor. Dacă aici mai 
există o serie de lipsuri şi o arie 
mai îngustă a iniţiativei, acestea se 
datoresc desigur şi organului de 
partid municipal.

Pe lingă celelalte laturi ale acti
vităţii, un accent deosebit s-a pus 
pe propaganda de partid şi, bineîn
ţeles, pe formele sale organizate, în 
special învătămîntul de partid şi 
ideologic. Aici trebuie amintit că in 
unele cercuri de esenţă economică 
s-a pierdut perspectiva tematicii. Al
tele au mai suferit şi de lipsa unor 
propagandişti bine pregătiţi, capabili 
să dezvolte însăşi gîndirea politică a 
cursanţilor.

Analiza efectuată în darea de sea
mă — folosindu-se de instrumentul 
criticii şi autocriticii — a reuşit să 
asigure o largă bază de discuţii 
pentru delegaţii la conferinţă.

Discuţiile delegaţilor pe marginea 
dării de seamă au subliniat preocu
pările colectivelor de muncă din în
treprinderile şi instituţiile sibiene, 
succesele obţinute in muncă, (ăcind 
propuneri valoroase pentru mai bu
na cuprindere a sarcinilor importan
te caro revin oamenilor muncii din 
municipiu privind aplicarea tn prac
tică a măsurilor preconizate de par
tid.

In cuvintul său, tovarăşul Nicolae 
Nan — directorul fabricii „Liberta
tea", a subliniat eforturile depuse 
de colectivul de muncitori, tehni
cieni şi ingineri din această între
prindere caro a reuşit să satisfacă 
in întregime pină in prezent preve
derile pianului, deşi au existat o se
rie de greutăţi, printre care schim
barea profilului fabricii.

După ce a transmis conferinţei sa
lutul colectivului de muncă de la 
Uzina mecanică, tovarăşul Livin 
Popa, secretarul comitetului de par
iid, a arătat pe scurt succesele ob
ţinute de această uzină, în fruntea 
cărora s-au aflat în permanentă co- 
munistii. „Dată fiind Întărirea nume
rică şi calitativă a organizaţiei — 
a spus vorbitorul, vom reuşi ca in 
viitor, printr-o muncă mai bună, să 
realizăm.-mai multe în special pe 
laturile deficitare: ritmicitate, utili
zarea fondului de timp, Întărirea 
disciplinei, înlăturarea pierderilor 
prin rebut. Asigurăm conferinţa că 
vom depune toate eforturile pentru 
realizarea sarcinilor mobilizatoare 
care ne stau în fată".

Sub îndrumarea comitetului de 
partid, a spus loan Botezan — di
rectorul întreprinderii „13 Decem
brie", colectivul nostru de muncă a 
obţinut frumoase realizări depăşind 
planul pe cele 11 luni la toti indi
catorii. Datorită bunei calităţi a pro
duselor noastre, cresc în fiecare an 
cerinţele de export.

Mircea Oprişiu — directorul între
prinderii poligrafice, după ce a vor
bit despre realizările colectivului de 
aici, a arătat că suplimentările de 
plan venite ulterior au produs anu
mite greutăţi şi că perturbările în 
realizarea sarcinilor de plan se mai 
datoresc în mare măsură editurilor, 
care nu dispun de un plán Ivi in de 
comenzi.

Pentru ca noua Poligrafie să intre 
în funcţie la termenul stabilit, este 
necesar ca organele competente să 
intervină acolo unde este nevoie, 
astfel ca ritmul de primire a utila
jelor să fie în pas cu cel al construc
ţiei ce se apropie de definitivare.

Traian Bude — directorul Băncii 
de investiţii, a subliniat succesele 
obţinute de colectivul întreprinderii 
constructii-montaj. „Ca urmare a 
muncii depuse, s-au dat in folosinţă 
o serie de obiective economice' şi 
social-culturale. S-a îmbunătăţit rit
micitatea realizării planului de in
vestiţii, dar în această problemă vor 
trebui depuse mai mari eforturi vii
toare. Asigurăm conferinţa că mem
brii de partid, ceilalţi salariaţi ai în
treprinderii vor depune toate efortu
rile pentru o mai bună realizare a 
sarcinilor viitoare".

Victor Mureşan — inginer şef la 
uzina „Automecanica", după ce a 
arătat posibilităţile largi de dezvol
tare a uzinei în viitorul apropiat, 
a dezbătut pe larg problema econo
misirii de metal. în acest sens la 
uzina „Automecanica" s-a creat un 
colectiv care a studiat toate resur
sele interne. Organizarea unor debi
tări centralizate cu o eficientă a- 
nuală de 800 000 Iei; raţionalizarea 
muncii administrative; a transportu
lui; dotarea sectoarelor auxiliare cu 
maşini moderne — iată alte proble
me pe care vorbitorul le-a abordat.

Florica Giurgiu — secretara co
mitetului de partid de la întreprin
derea „7 Noiembrie", a raportat con
ferinţei că organizaţia de partid din 
această întreprindere a analizat pe
riodic probleme legate de îndeplini

rea parametrilor în special Ia utila
jele noi, introduse în producţie. Cu 
toate acestea, a constatat că orga
nizaţia de partid de la întreprinderea 
„7 Noiembrie" n-a reuşit să mobili
zeze . în suficientă măsură toate ca
drele de specialitate pentru îmbu
nătăţirea integrală a muncii.

Nicolae Spătar — secretarul co
mitetului de partid din uzina „Inde
pendenta", arăta că la realizările 
obţinute de comuniştii din această 
unitate economică, o  contribuţie de 
seamă a avut-o şi Comitetul munici
pal de partid, prin îndrumarea şi 
controlul permanent, prin interesul 
cu care s-a ocupat de bunul mers 
al activităţii acestora,

Insistînd asupra unor defecţiuni în 
procesul de producţie, vorbitorul a 
arătat că unele din ele se datoresc 
slabei aprovizionări cu materiale şi 
echipament electric. De asemenea, 
suplimentările, comenzile şi contrac
tele ulterioare creează situaţia de a 
nu onora un număr destul de însem
nat de beneficiari. Situaţia perso
nalului şi In special aceea a strun
garilor şi frezorilor unde fluctuaţia 
este deosebit de mare, trebuie să 
preocupe în mai mare măsură nu 
numai organele de partid ci şi pe 
cele de specialitate, la nivelul muni
cipiului şi judeţului. In acest sens 
nu ar fi rău să se ia măsuri de pre
gătire într-un număr mai mare de 
şcoli a specialităţilor respective, pe 
baza unor prevederi de necesar, în
scrise în planurile conducerilor tu
turor întreprinderilor din judeţ.

Directorul întreprinderii „Flamura 
roşie", Silvestru Moldovan, în cu
vintul său a ridicat cîteva probleme 
deosebit de importante pentru bu
nul mers al economiei întregului mu
nicipiu. Astfel, organizaţiile de bază 
sínt chemate să lupte mai mult pen
tru crearea unui climat favorabil pă
trunderii noului, pentru dezvoltarea 
gîndirii economice la nivelul tuturor 
angajaţilor. în acest sens se impune 
găsirea unor forme ştiinţifice de a- 
meiiorare a eficientei muncii, de va- 
loriiicare a rezervelor interne prin 
Îmbunătăţirea concepţiei şi pregătirii 
fabricaţiei, mărirea vitezei de asi
milare a produselor noi, respectarea 
disciplinei tehnologice. Toate acestea 
pot duce în mod sigur la închiderea 
unor portiţe prin care se sdurg va
lori. în contextul aceleiaşi idei se 
impune folosirea mai eficientă a 
personalului, în special a ingineri
lor şi tehnicienilor, folosirea intensi
vă a timpului efectiv lucrat, tine
rea la zi p'e linia informaţiei de spe
cialitate.

Mihai Boca — secretarul comitetu
lui de partid de la C.F.R. Sibiu a 
arătat că problema principală care 

—a- stat—şi—stă—în—faţa—comuniştilor 
ceferişti este siguranţa deplină a 
circulaţiei. De aceea el a dezbătut 
această problemă în patru plenare, 
rezultatul fiind îmbucurător.

în economia judeţului, deşi cu o 
pondere mai mică, prezintă totuşi 
importanţă şi problemele producţiei 
agricole. Cooperatorii din C.A.P. Si
biu au fost prezenţi la conferinţă 
prin tovarăşul loan Schneider, care 
în cuvîntul său a vorbit despre preo
cupările de introducere a unor for
me de muncă noi, de introducere a 
tehnicii şi metodelor de muncă agri
cole avansate în scopul obţinerii u- 
nor produse agroalimentare calitativ 
superioare.

O parte a delegaţilor care au luat 
cuvîntul au abordat probleme pri
vind viata cultural-ştiinţifică a muni
cipiului. în  această direcţie tovarăşul 
Thomas Nägler, muzeograf principal 
la Muzeul Brukenthal, a sus: „Ne 
preocupăm continuu de studierea in 
strînsă legătură a problematicii is
torice cu privire la trecutul români
lor, saşilor şi maghiarilor care au 
trăit pe aceste locuri. Important ni 
se pare ca expresia lingvistică ma
ternă să pună în valoare un conţi
nut care să arate unitatea în luptă 
şi idealuri a oamenilor care au trăit 
pe aceste meleaguri.

Crearea consiliilor naţionalităţilor 
conlocuitoare, care activează în  ca
drul Frontului Unităţii Socialiste, este 
o nouă dovadă elocventă a faptului 
că partidul nostru se îngrijeşte con
tinuu de înflorirea vieţii tuturor 
oamenilor muncii din patria noas
tră".

Dr. Cornel Irimie — preşedintele 
Comitetului municipal pentru cultură 
şi artă, a vorbit despre personalita
tea culturală a Sibiului, despre im
portantele realizări în  domeniul ar
tei şi ştiinţei. Subliniind necesitatea 
valorificării numeroaselor resurse 
latente, a declarat că oraşul Sibiu 
are un potenţial surprinzător de bo
gat şi de variat în  folclor, teatru, 
muzică, arte plastice, literatură. De 
aceea se Impune dinamizarea muncii 
culturale pentru îndeplinirea măre
ţelor sarcini încredinţate de partid.

Dînd glas hotărîrii cadrelor didac
tice de a  munci fără preget pentru 
formarea viitoarelor generaţii de 
constructori ai socialismului, tova
răşul Petrişor Cristea de la liceul 
„Gheorghe Lazăr" a evidenţiat pres
tigiul de care se bucură învăţămîn- 
tul sibian. Vorbitorul a apreciat că 
se poate face mai mult pe linia unei 
prezente mai active a cadrelor di
dactice la viata ştiinţifică şi cultu
rală a Sibiului, pe linia unei mal 
bune educaţii patriotice a elevilor, 
precum şi în ceea ce priveşte latura 
educaţiei etice-morale, a ţinutei şi 
comportării lor în  şcoală şi în so
cietate. Cerînd sprijinul organelor

competente pentru mai buna dotare 
a laboratoarelor, pentru lărgirea spa
ţiului de învătămînt, a spus: „Sîntem 
toti răspunzători, dascăli, părinţi, 
toti comuniştii de aici pentru creşte
rea tinerelor vlăstare".

Importante propuneri a făcut Ion 
Nicodim, directorul Direcţiei sanitare 
judeţene, pentru ridicarea necondi
ţionată a nivelului asistentei sanitare. 
Aceasta prin îndreptarea activităţii 
medicilor către activitatea ambula
torie, prin înlăturarea unor anacro
nisme în repartizarea cadrelor me- 
dico-sanitare şi a programării tim
pului de lucru. Comitetul de partid 
Sănătate — spunea tovarăşul Nico
dim — întreprinde acţiuni de ridi
care a caiităţii muncii meuico-sani- 
tare prin infuzarea preocupării pen
tru activitatea ştiinţifică. în  acest

maghiari. Exprimîndu-şl încă o dată 
mulţumirea pentru largile drepturi 
de care se bucură toti oamenii mun
cii, a  făcut cîteva propuneri inte
resante pentru îmbunătăţirea activi
tăţii în procesul de producţie.

O emoţionantă prezenţă în confe
rinţă, a adus mesajul pionierilor 
exprimat prin cuvîntul tovarăşei 
Ana Vintilă, preşedinta Consiliului 
municipal al pionierilor: „Reprezint 
aici copiii, florile care emană bucu
ria zilei noastre de azi, a nădejdilor 
noastre de mîine. In numele lor, al 
fericirii lor, al dragostei ce v-o poar
tă, ne permitem să raportăm Confe
rinţei că pionierii şl şcolarii sibieni, 
conştienţi de îndatorirea -lor patrio
tică de a învăţa, se străduiesc să 
desprindă cît mai multe dintre cîş- 
tigurile gîndirii şi fanteziei geniului

sindicale ştiu să intervină în esenţa 
activităţii de producţie şi social-cul- 
turală din întreprinderi, fapt care 
duce la tergiversarea unor propuneri 
valoroase, venite din partea oameni
lor muncii. Vorbitorul a propus ca 
în  viitor organele sindicale, împreună 
cu conducerile întreprinderilor, să se 
preocupe mai mult de realizarea 
unor obiective sociale menite să 
vină în sprijinul direct al realizării 
sarcinilor economice.

Darie Munteanu — secretarul 
Comitetului municipal al U.T.G, 
Sibiu, a mulţumit comuniştilor pen
tru interesul pe care îl acordă edu
cării tinerei generaţii.

Vorbitorul a criticat apoi unele 
comitete de partid din instituţii şi 
întreprinderi care nu se preocupă de 
de elementele tinere, nu le promo

Aspect din sală in limpid desfăşurării lucrărilor Conferinţei

sens stă în atenţia cdmuniştilor or
ganizarea „Zilelor medicale ale Si
biului". Schimbarea mentalităţii unor 
cadre, ridicarea conştiinţei profesio
nale — iată alte probleme de seamă 
puse in discuţie.

Walter Mühsam — muncitor la 
uzina „Elastic", vicepreşedinte al 
Consiliului judeţean al oamenilor 
muncii de naţionalitate germană, a 
arătat că atît în uzină cît şi în oraş 
muncesc înfrăţiţi români, germani şt

uman. Mulţumim partidului pentru 
părinteasca grijă şi ne angajăm să 
învăţăm, să creştem în dragostea 
pentru muncă, pentru ştiinţă spre 
glpria şi feriquea poporului şi a Re
publicii noastre".

Cîteva din problemele vieţii sin
dicale au fost prezentate în confe
rinţă prin cuvîntul tovarăşului 
Eugen Toma — preşedintele Consi
liului municipal al sindicatelor, care 
a arătat că nu peste tot comitetele

vează cu curaj, susţinind necesita
tea înfiinţării unui club-bar al tine- 
tului, deschiderea unei agenţii a bi
roului de turism pentru tineret etc.

în continuare a propus să fie tre
cute în proiectul de hotărîre cîteva 
probleme principale, printre care a- 
mintim: înfiinţarea în Sibiu a unui 
cerc de sociologie care să se ocupe 
îndeosebi cu problemele tineretului 
şi a unui curs de programare opera
tivă la nivelul municipiului,

în încheierea discuţiilor 
pe marginea dării de seamă 
a luat cuvin tul tovarăşul 
Nicolae Gavriiescu, prim-se- 
cretar al Comitetului jude
ţean de partid, care a trecut în 
revistă o întinsă arie de probleme 
ale politicii interne şi externe a par
tidului nostru, modul cum ele şi-au 
găsit cuprinderea şi realizarea în 
activitatea comuniştilor sibieni.

„Avînd la bază documentele Con
gresului al IX-lea şi ale Conlerinţei 
Naţionale, partidul a elaborat măsuri 
care au constituit şi constituie noi 
jaloane în munca noastră, a tuturor. 
Au fost fixate noi căi de valorifi
care a. rezervelor existente pentru 
o mai rapidă înfăptuire a industria
lizării ţării. Pe această linie comu
niştii, toţi oamenii muncii au adus 
şi aduc o entuziastă contribuţie, în
făptuind cu abnegaţie obiectivele 
politicii partidului".

După ce a arătat aportul comu
niştilor sibieni, vorbitorul a subli
niat adeziunea cu care oamenii mun
cii români, germani, maghiari au 
primit hotărîrile Plenarei C.C. al 
P.C.R. din octombrie 1968 cu privire 
la crearea Frontului Unităţii Socia
liste şi a consiliilor oamenilor mun
cii aparţinind naţionalităţilor conlo
cuitoare.

„Conferinţa municipală, toate adu
nările şi conferinţele de partid se 
desfăşoară pe fundalul unor eveni
mente de mare însemnătate pe plan 
intern şi extern. Avem în vedere 
mobilizarea tuturor resurselor ma
teriale şi spirituale pentru ridica
rea pe trepte superioare a activită
ţii economice, ca şi reafirmarea po
ziţiei noastre active, dar, mai ales, 
de clarificare marxist-Ieninistă a u- 
nor probleme principiale ale mişcării 
comuniste şi muncitoreşti, ale vieţii 
internaţionale în ansamblu.

Trebuie să subliniem cu mîndrie 
eforturile deosebite, active, pline de 
responsabilitate pe care conducerea 
partidului nostru le face prin toate 
acţiunile sale pentru promovarea u- 
nei politici externe active în vede
rea înlăturării divergenţelor apăru
te în mişcarea comunistă şi muncito
rească. Din acest punct de vedere, 
o însemnătate principială de mare 
valoare o are expunerea tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu Ia Sesiunea ju
biliară a M.A.N. închinată sărbăto
ririi semicentenarului Unirii Transil
vaniei cu România. Ea reafirmă prin
cipiile cunoscute ale politicii noastre 
externe, lămureşte laturi teoretice, 
principiale ale acestor relaţii ale 
mersului înainte în construirea so
cialismului. Sínt acestea probleme de 
capitală însemnătate şi ele trebuie

să fie cunoscute de către fiecare 
comunist, de fiecare om ai muncii".

în consonanţă cu cele expuse, vor
bitorul a evidenţiat cîteva sarcini 
aciuate ale îmbunătăţirii învăţămîn- 
tului şi propagandei de partid, ale 
muncii ideologice, considerînd că 
asemenea chestiuni trebuia să se 
bucure de mai atentă analiză în da
rea de seamă, in luările de cuvînt, 
ele trebuia să determine Comitetul 
municipal, toţi cei care se ocupă 
de aceste probleme să sublinieze 
mai critic rămăşiţele unei metodolo
gii nu totdeauna pe potriva necesi
tăţilor şi importanţei acestor pro
bleme.

Sperăm — conchidea vorbitorul — 
că tovarăşii care lucrează în acest 
sector vor trage cele mai bune în
văţăminte pentru activitatea de vii
tor.

Apreciind aportul în general po
zitiv al organului municipal de par
tid, al organizaţiei municipale la în
făptuirea programului trasat de Con
gresul al IX-Iea şi îmbogăţit de Con
ferinţa Naţională, vorbitorul a sub
liniat ponderea pe care economia 
municipiului o are în cadrul jude
ţului, al ţării. O seamă de acţiuni 
iniţiate aici au dovedit că organi
zarea ştiinţifică a producţiei nu a 
rămas o noţiune teoretică, ci con
stituie o problemă concretă, materia
lizată în milioane de lei producţie 
peste pian.

Experienţa ultimilor doi ani — a- 
răta primul-secretar al Comitetului 
judeţean — constituie o bună bază 
pentru munca noastră viitoare. Am 
clarificat multe nedumeriri şi, baza 
materială, cadrele pe care Ie avem 
ne dau speranţe întemeiate pentru 
rezultate superioare în viitor. Dar 
nu ne putem culca pe laurii aceslor 
succese, căci este necesară în fie
care clipă evaluarea critică şi auto
critică a paşilor făcuţi pentru o mai- 
hotărîtă acţiune de lichidare a nea
junsurilor pe care le mai avem.

Au fost trecute în revistă, apoi, 
cîteva neajunsuri. Printre acestea 
încă insuficienta ritmicitate a reali
zării sarcinilor decadale, lunare, tri
mestriale; deficienţele în aprovizio
nare; folosirea insuficientă a fon
dului de timp şi a capacităţii utila
jelor din dotare. Trebuie să se în
ţeleagă bine şi pentru totdeauna de 
către toţi tovarăşii, de către toate 
cadrele şi organele, de organizaţiile 
de masă că problema organizării 
ştiinţifice a producţiei şi a muncii 
nu e o treabă de campanie ci că ea 
reprezintă un imperativ permanent 
al muncii din unităţile noastre. Era 
bine dacă şi în darea de seamă se 
vedea o mai exigentă luare de po
ziţie a organului de partid munici
pal în această chestiune, căci de 
punerea ei în centrul preocupărilor

noastre de azi şi de miine va de
pinde realizarea sarcinilor pe 1969, 
sarcini sporite substanţial.

Oprindu-se la utilizarea maşinilor 
şi utilajelor, vorbitorul a reliefat 
critic insuficienta preocupare a co
mitetelor de partid şi de direcţie 
in această problemă. Indicele de uti
lizare mai ateslă posibilităţile pe ca
re le avem. Nici utilizarea fondului 
de timp nu s-a bucurat de atenţia 
continuă a organelor şi organizaţii
lor de partid, a conducerilor unită
ţilor. Se impune, pentru viitor, o şi 
mai atentă analiză a utilizării celor 
8 ore de muncă. în acţiunea de ren
tabilizare a produselor, în ciuda u- 
nor succese initiale, situaţia actuală 
nu e de natură a mulţumi.

Şi în domeniul investiţiilor, deşi 
s-au obţinut rezultate bune de căfre 
unele întreprinderi, problema aceas
ta nu a constituit o preocupare per
manentă a construciorilor şi nici a 
beneficiarilor. O carenţă care se vă
deşte în această direcţie se referă 
la greşita înfplocere - rţţm:„iixm 
realizării investiţiilor. S-a socotit de 
către mulţi că realizarea investiţiilor 
însemnează doar construcţil-montaj. 
Or, noi nu avem intenţia să con
struim ziduri ci obiertive care să 
intre cu toată capacitatea şi ia ter
men în producţie.

Alte defecţiuni au fost scoase în 
evidenţă în domeniul construcţiilor 
de locuinţe. în această direcţie a 
foat criticat Consiliul popular muni
cipal pentru sporadică şi insuficientă 
preocupare.

Vorbind despre îndrumarea vieţii 
spirituale a Sibiului, tovarăşul 
Nicolae Gavriiescu a subliniat şi cu 
această ocazie locul important pe 
care îl ocupă oraşul nostru în cir
cuitul valorilor culturale, nu numai 
prin bogata sa tradiţie ci şi prin 
potenţialul, cu largi valenţe de care 
dispune actualmente. Dar, spre re
gretul nostru, aceste posibilităţi nu 
şi-au putut găsi încă deplina afir
mare practică. Activitatea de crea
ţie in genera! (literatură, artă, ştiin
ţă) a fost slab susţinută materiali
ceşte, nesistematic îndrumată spre 
esenţa a ceea ce trebuie să fie şi 
să exprime. Comitetul municipal de 
partid a neglijat activitatea vie cu 
creatorii, contactele directe, perso
nale, stimularea efervescenţei spiri
tuale locale.

în municipiul Sibiu — a spus în 
încheiere vorbitorul — există o or
ganizaţie de partid puternică — şi 
faptul a fost dovedit de succesele 
obţinute, care dau certitudinea că în 
viitor va contribui mult mai mult la 
ridicarea activităţii în toate dome
niile pe o treaptă superioară, cores
punzătoare cerinţelor actuale, echi
valentă potenţialului său organiza
toric.
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realizării unei eficiente mult sporite 
a mecanizării, chimizării şi irigaţii
lor, au beneficiat de un sprijin con
siderabil din partea statului şi ca u r
mare obţin producţii şi venituri mai 
mari. Cooperativele din alte zone, 
cum sínt cele de deal, cu condiţii 
mai puţin prielnice, deşi au realizat 
şi ele o creştere însemnată faţă de 
trecut, au obţinut totuşi venituri mai 
mici decit ale cooperativelor din zo
nele de şes. Cu toate acestea con
form  reglementărilor stabilite în  alte 
condiţii în urmă cu 11 ani, şi unele 

-şi celelalte cooperative au plătit a- 
jjmoape acelaşi impozit, ceea ce de- 
sigrir nu este just, nu este echitabil. 
De exemplu, în timp ce la coopera
tiva  din Vîloele, judeţul Buzău, la 
un  venit de peste 12 milioane lei 
impozitul plătit a  reprezentat abia 
0,23 la sută din venit, la cooperativa 
din Diimitrfta, judeţul Bistriţa Nă- 
săud, ia' un venit de peste 10 ori mai 
mic pe heatar, impozitul plătit a fost 
de 20 la stită din veniturile coo
perativei. Intr-o asemenea situaţie 
era necesară diferenţierea cit mai 
ludicioasă a sarcinii financiare pe 
unităţi în  funcţie de veniturile efec
tiv reaKzate. Totodată, întrucît be
neficiarii veniturilor impozate sínt 

, târârii cooperatori, rezultă că la re 
partizarea sareinii financiare trebuie 
să ae aibă în vedere nu numai dife
renţiale de venit dintre cooperative 
ci şi cele care apar în  cadrul ace
leiaşi cooperative, de la un coopera
tor la altud. Iată de ce, proiectul de 
lege consacră principiul impunerii 
individuale a  fiecărui ţăran coopera
tor pentru veniturile realizate în coo
perativă. Prin urmare, sistemul de 
impunere preconizat prin noul pro
iect de lege diferenţiază impozitul de 
la cooperativă la  cooperativă şi de 
la  cooperator la cooperator încît ţă
ranii care, datorită condiţiilor natu
rale de producţie mai puţin favora
bile, de care dispune cooperativa în 
care ei lucrează, realizează venituri 
mai mici, vor plăti un impozit mai 
redus decît cel suportat pînă acum, 
iar cei care, lucrînd în cooperative 
cu condiţii naturale favorabile, reali
zează venituri mai ridicate, vor plăti 
un impozit corespunzător capacităţii 
lor economice sporite.

Este cunoscut că după sistemul 
în vigoare, impozitul era calcu
lat pe cooperative şi plătit direct 
de către acestea, suma respectivă 
diminuînd corespunzător fondurile 
destinate retribuţiei cooperatorilor 
pentru munca depusă precum şi pe 
cele afectate acumulărilor, dezvoltă
rii proprietăţii obşteşti. Conform 
principiilor ce stau la baza prevede
rilor noului proiect de lege va fi 
impozat fiecare cooperator în parte, 
prin aplicarea unor cote progresive 
de impozit în raport cu veniturile 
ce le patine. Insă plata efectivă a 
impozitului o face cooperativa agri
colă în cursul anului, în contul fie
cărui cooperator. Astfel, la un venit 
minim, stabilit de lege, realizat de 
un cooperator, ca urmare a muncii 
prestate în cooperativa agricolă din 
care face parte, proiectul de lege 
preconizează o cotă de impozit de
6,5 la sută. In continuare, cotele de 
impozit se fixează, progresiv, pe 
grupe de venit impozabil. Prin ur
mare, celui ce realizează un venit 
mai mic i se aplică şi o cotă de im
pozit mai scăzută, iar celui ce ob
ţine un venit mare i se aplică, cores
punzător, o cotă de impozit mărită. 
Trebuie menţionat că prin im
punerea veniturilor realizate de fie
care cooperator şi nu de către coo
perativa agricolă, cota din venitu
rile cooperativei destinate pentru 
retribuirea muncii depuse va fi mai 
mare. Deci, în 'ansam blu, va creşte 
valoarea zilei-muncă. Conform pre
vederilor proiectului de lege, im
pozitul pe veniturile cooperatorilor 
se calculează de către cooperativa 
agricolă, provizoriu, la începutul a- 
nului de impunere, pe baza veni
turilor ce se prelimină a fi reali
zate de aceasta. La sfîrşitu! anu
lui, luindu-se în consideraţie ve
niturile efectiv realizate de către 
fiecare cooperator, cooperativa a- 
gricblă respectivă va calcula impo
zitul definitiv ce trebuie plătit pe 
anul respectiv de impunere. Coo
perativele agricole atl obligaţia, sta
bilită de lege, de a plăti, în con
tul membrilor ei, impozitul total 
provizoriu trimestrial, în anumite 
proporţii şi la termenele stabilite 
în fuâctie de constituirea surselor 
de venituri ale cooperativelor.

Oglindind grija statului nostru 
' pentru asigurarea unor condiţii co

respunzătoare de existentă ţăranilor 
cooperatori care, din motive de boa
lă sau bătrîneţe, nu mai pot munci, 
proiectul de lege prevede că în ve
nitul impozabil nu sínt cuprinse şi 
deci nu se impun pensiile şi ajutoa
rele plătite cooperatorilor potrivit 
prevederilor statutului cooperativei 
agricole şi cel al Casei de pensii a 
membrilor acestor cooperative. De 
asemenea. sínt scutiţi de impozit 
cooperatorii care realizează un venit 
anual mai mic de 1 000 lei dacă au 
prestat numărul minim de zile-muncă 
stabilit de adunarea generală a coo
perativei agricole, precum şi coo
peratorii care n-au prestat acest 
minim din motive independente de 
voinţa lor, stabilirea nominală a a- 
cestor cooperatori făcîndu-se de a- 
dunarea generală a cooperativei.

Ţinîndu-se, seama de condiţiile 
noi, mult mai favorabile în care se 
realizează şi se valorifică producţia 
agricolă, proiectul de lege regle
mentează şi sistemul de impu
nere a veniturilor realizate de gos
podăriile personale ale cooperatori
lor şi de gospodăriile ţărăneşti indi
viduale, prevăzînd măsuri care să 
asigure aşezarea impozitelor pe baze 
mai corespunzătoare în raport cu 
veniturile realizată. Astfel, cotele de 
impozit se fixează m raport direct 
cu veniturile obţinute, realizîndu-se

prin aceasta o corelare mai bună in
tre venituri şi impozite. In legătură 
cu aceasta, trebuie menţionat că 
noul proiect de lege preconizează o 
reducere a cotei maxime de impozit 
cu circa 20 la sută faţă de normele 
în vigoare, fixate în  urmă cu 11 ani, 
cu toate că producţia şi respectiv 
veniturile realizate în gospodăriile 
cooperatorilor şi ale producătorilor 
agricoli individuali au crescut con
tinuu în această perioadă. In ce pri
veşte cota minimă de impozit, ea se 
preconizează a fi de 7 la siită din 
venitul impozabil realizat de aceste 
categorii de producători agricoli. Im
punerea se stabileşte de organele fi
nanciare după venitul impozabil 
fixat pe baza normelor de venit pe 
hectar pentru culturi agricole, legu
micultura, floricultură, vii şi pomi 
roditori, pentru veniturile din zoo
tehnie, diferenţiat pe zone, categorii 
de folosinţă a terenurilor, specii şi 
categorii de animale. Aceste norme 
de venit sínt calculate corespunzător 
reglementărilor Consiliului de Miniş
tri, pe baza veniturilor medii astfel 
încît cei ce realizează producţii mai 
mari, cu cheltuieli mai mici şi deci 
obţin un venit mai ridicat decît me
dia, plătesc un impozit total mai re
dus în comparaţie cu cîştigul real 
obţinut.

Ţinîndu-se seama de diferenţierile 
ce există între condiţiile de produc
ţie şi de realizare a veniturilor pe 
comune şi sate, .proiectul de lege 
dă dreptul comitetelor executive ale 
consiliilor populare judeţene şi al 
municipiului Bucureşti de a mări sau 
micşora normele de venit, stabilite 
pe hectar şi pe cap de animal, cu 
pînă la 30 la sută, cu condiţia ca ve
nitul impozabil pe judeţ, respectiv pe 
municipiul Bucureşti, să rămînă ne
schimbat sau cel mult majorat cu 
pînă la 5 la sută. Totodată, avîn- 
du-se în vedere condiţiile mai favo
rabile de valorificare a produselor 
agricole şi deci de realizare a unor 
cîştiguri sporite, pe care le au gos
podăriile agricole aflate în  munici
pii şi oraşe, se preconizează ca la 
stabilirea veniturilor impozabile ale 
acestora să se aplice norme de venit 
majorate corespunzător.

Proiectul de lege prevede înlesniri 
importante la plata impozitelor celor 
ce-şi valorifică producţia marfă prin 
contracte cu statul. Astfel, impozitul 
stabilit pe baza veniturilor nete va fi 
redus cu 25 la sută pentru veniturile 
realizate de producătorii agricoli de 
toate categoriile din livrarea de pro
duse, pe bază de contracte, către or
ganizaţii socialiste.

In vederea aplicării juste şi corecte 
a prevederilor proiectului de lege, 
îndatoriri importante revin Ministe
rului de Finanţe şi ofganelor finan
ciare locale, care trebuie să verifice 
cu céa mai mare atenţie modul cum 
se stabilesc veniturile şi impozitele 
şi cum se face încasarea acestora, în 
aşa fel incit să se evite orice abateri 
de la principiile şi normele legale. 
Desigur, pentru eventualele nemul
ţumiri, provocate de aplicarea neco 
rectă a normelor de calculare a ve
niturilor impozabile ca şi a impozi
telor datorate de cooperatori şi de 
producătorii agricoli individuali şi de 
alte persoane, se pot face contestaţii 
la conducerile cooperativelor, uniu 
nile cooperatiste, comitetele execu
tive ale consiliilor populare şi, res
pectiv organele financiare locale sau 
centrale.

întrucît condiţiile climaterice in 
fluenţează, în unele cazuri, nivelul 
producţiilor ce se realizează, proiec 
tul de lege prevede că se pot a- 
corda scutiri sau reduceri de impo 
zite în situaţiile de pierdere a re
coltei din cauza calamităţilor natu 
râie sau în alte situaţii bine justi 
ficale. Acest drept îl au, după caz, 
organele locale de stat, Ministerul 
Finanţelor şi, în situaţii deosebite, 
Consiliul de Miniştri. In proiectul de 
lege sínt prevăzute, totodată, sanc
ţiuni pentru sustragerea de la impu
nere a unor surse agricole de venit 
constatate după stabilirea impuneri
lor. Se prevede, de asemenea, ma 
jorarea impozitelor în cazul cînd 
plata acestora se face cu întîrziere 
fată de termenele stabilite.

Noul sistem de aşezare a impozi
telor pe veniturile realizate din ac
tivităţi agricole, conform prevederi 
lor proiectului de lege este izvorît 
din necesitatea de a se asigura, co
respunzător hotărîrile Plenarei C.C 
al P.C.R. din 19 iunie a.c., ca impo
zitele şi taxele să contribuie mai ac
tiv la perfecţionarea sistemului de 
retribuţie.

Elaborat pe baza unor studii efec 
tuate de către colective de specia 
lişti din domeniul financiar, bancar 
şi agricol, noul proiect de lege, luînd 
în considerare evoluţia veniturilor 
ţărănimii şi a impozitelor plătite de 
aceasta, va asigura, printr-o aplicare 
corectă a prevederilor şi a normelor 
stabilite, ca impozarea veniturilor 
realizate, din activităţi agricole să 
devină un instrument mai activ în 
promovarea principiilor echităţii în 
sfera veniturilor, creşterea, şi pe 
calea impozitelor, a contribuţiei ţă
rănimii, alături de întregul popor, la 
dezvoltarea economiei nationale, la 
progresul continuu, multilateral al 
tării.

Dezbaterea largă a proiectului de 
lege în  cooperativele agricole şi în 
comune va da posibilitatea ca prin
cipiile care stau la baza noilor re
glementări privind stabilirea impozi
telor pe veniturile realizate din ac
tivităţi agricole să fie bine şi corect 
înţelese, iar propunerile şi suges
tiile ce se vor face cu acest prilej 
să contribuie la îmbunătăţirea pro 
iedului, care, aşa cum s-a arătat, va 
fi supus spre adoptare Marii Adu 
nări Nationale. Din dorinţa ca aces 
te dezbateri să fie cit mai fructuoa
se, ziarul nostru pune coloanele sale 
la dispoztitia celor care doresc să-şi 
spună părerea cu privire la noul 
proiect de lege.

Reuniunea Comi
tetului Consultativ 
al O.N.U. de la Viena

Viena 7 — Corespondentul Ager- 
pres, P. Stăncescn, transmite: între 
25 noiembrie şi 6 decembrie a  avut 
loc la Viena reuniunea Comitetului 
Consultativ al O.N.U. pentru apli
carea ştiinţei şi tehnicii în domeniul 
dezvoltării. Din ţara noastră a parti
cipat, în calitate de membru al Co
mitetului, prof. Irimie Staicu, mem
bru corespondent al Acadetmiei Re
publicii Socialiste România, director 
general al Institutului Central de 
Cercetări Agricole din România.

Pe ordinea de zi a sesiunit Comi
tetului au fost incluse probleme pri
vind folosirea cit mai bună a resur
selor naturale în vederea promovării 
progresului economic şi social în ţă
rile în curs de dezvoltare, precum 
şi proiectul unui plan de acţiuaie pe 
scară mondială pentru aplicarea ştiin
ţei şi tehnicii în procesul de dez
voltare. O altă problemă discutată în 
cadrul sesiunii a constituit-o posibi
lităţile oferite de oceanele şi mările 
globului ca foarte importantă sursă 
de hrană pentru populaţie.

Expoziţie românească 
la Kapfenberg

Viena 7 — Corespondentul Ager- 
pres, P. Stăncescu, transmite: La 
Kapfenberg a fost inaugurată expo
ziţia de artă şi grafică românească 
la care sínt prezentate lucrări ale 
artiştilor români Brâncuşi, Perahim, 
Ciucurencu şi alţii. Expoziţia a fost 
organizată cu concursul Uzinelor 
Bohl er, împreună cu primarul din 
Kapfenberg. Cuvîntul de deschidere 
a fost rostit de dr. Alfred Mikesch, 
director al Uzinelor Bohler. Prof. 
W alter Kasten de la Galeriile de ar
tă din Lintz a făcut o amplă expu
nere asupra dezvoltării artei şi gra
ficei româneşti, subliniind persona
litatea artistică naţională şi interna
ţională a lui Brâncuşi. Ambasadorul 
Republicii Socialiste România la Vie
na, Gheorghe Pele, a mulţumit au
torităţilor locale, organizatorilor şi 
publicului prezent pentru bunăvoinţa 
şi atenţia pe care o acordă artei 
româneşti. La inaugurare a asistat 
un numeros public care manifesta un 
viu interes pentru arta românească.

Plenara C. C. al P. C. Francez
Adoptarea manifestului: „Pentru o demo
cra ţie  înaintată, pentru o Franţă socialistă“

Paris 7  *—• Corespondentul Ager- 
pres, G eorges Dascal, transmite: în 
zilele l e  5  şi 6 decembrie a avut 
loc plenara Comitetului Central al 
Partidului Comunist Francez. Plenara 
a adoptat manifestul intitulat „Pen
tru o democraţie înaintată, pentru o 
Franţă sociaBstă". Raportul pe a- 
ceasită temă a lost prezentat de Wal- 
deck Rochet, secretarul general al 
P.C. francez.

Manifestul adoptat de Comitetul 
Centrai confirmă orientarea generală 
a Partidului Commnist Francez, defi
nită die cel de-ai XVIII-lea Congres 
al P.C.F. din ianuarie 1967. Docu
mentul expune concepţia P.C.F. cu 
privire la  mersul Franţei spre so
cialism, ţinînd seamă de legile ge
nerale ale revofiutiei socialiste şi, 
în acelaşi timp, ţinînd seama de par
ticularităţile, tradiţia naţională şi ex
perienţa revoluţionară proprie a po

porului francez, a P.C. Francez. în 
ceea ce priveşte obiectivele imedia
te, plenara a confirmat opoziţia 
P.C.F. faţă de actualul program de 
austeritate iniţiat de guvern, prin ca
re se încearcă să arunce pe spinarea 
muncitorilor întreaga sarcină a si
tuaţiei deficitare existentă în eco
nomie, situaţie de care ei nu sínt 
răspunzători. Secretarul general al 
P.C.F. a subliniat că în fata ofensi
vei marelui patronat, muncitorii tre
buie să apere şi să lărgească cu
ceririle sociale obţinute în urma 
mişcării din mai—iunie, să ceară re
calcularea salariilor, în funcţie de 
creşterea preţurilor. In manifestul a- 
doptat de Plenara C.C. al P.C.F. se 
atrage atenţia asupra necesităţii u- 
nei mai strînse îmbinări a luptei 
pentru satisfacerea revendicărilor e- 
conomice cu lupta politică împotri
va dominaţiei monopolurilor.

Lupta revendicativă 
a oamenilor muncii francezi

Paris 7 — Corespondentul Ager- 
pres, Georges Dascal, transmite: Mă
surile de austeritate cerute de gu
vernul francez pentru însănătoşirea 
şi redresarea economic® şi financiară 
a tării au provocat numeroase reac
ţii din partea muncitorilor şi sindi
catelor. După greva de o jumătate 
de zi de la uzinele „Renault", Fede
raţia C.G.T. (Mn industria de gaz şi 
electricitate a lansat un apel munci
torilor aceston două ramuri ale eco
nomiei să organizeze o zi revendi
cativă şi de protest la 10 decembrie. 
In acelaşi timp, Confederaţia Gene
rală a Muncii a cerut celorlalte sin
dicate franceze să constituie un front 
sindical comun, pe plan naţional, 
pentru apărarea cuceririlor din mai- 
iunie şl pentru majorarea salariilor, 
corespunzător scumpirii vieţii.

Referindu-se la nemulţumirile oa
menilor muncii fatăv de măsurile a- 
doptate de guvern, ziarul „Le Mon
de" apreciază că revendicările mun
citorilor, au rămas de fapt neschim

bate. „Disciplina cu care muncitorii 
de la „Renault" au răspuns sindica
telor lor privind greva arată ( că 
avertismentul este serios".

„L'Humanité" la rîndul său scrie: 
„Puşi în faţa unor încercări de a re
veni asupra anumitor cuceriri din mai- 
iunie, muncitorii încep să se orga
nizeze în vederea apărării drepturi
lor lor". Ziarul arată că primul 
exemplu în acest sens l-au dat mun
citorii de la „Renault". Abordînd a- 
ceastă nouă fază a acţiunilor sin
dicale, conchide „L’Humanité", „cla
sa mum itoare este conştientă că în 
acest tel îşi poate apăra revendică
rile şi în primul rînd, scara mobilă 
a salariilor".

ITALIA. Aspect de la demonstraţia studenţilor din Roma la care au luai 
parte persoane de diferite categorii sociale

Negocierile pentru o nouă 
coaliţie de guvernămint italiană

Roma 7 — Corespondentul Ager- 
pres, Giorgio Pastore, transmite: în 
Italia continuă tratativele între re
prezentanţii partidelor democrat- 
creştin, socialist şl republican, în ve
derea formării unui nou guvern de 
centru-stînga. în legătură cu nego
cierile tripartite, Direcţiunea Parti
dului Comunist Italian a dat publi
cităţii un comunicat în care arată 
că formula pe care încearcă să o 
elaboreze cele trei partide de centru- 
stînga este „neviabilă", întrucît a 
fost respinsă la alegerile politice ge
nerale de la 19 mai a.c. Pe de altă 
parte, s-a anunţat că P.C.I. împreună 
cu Partidul Socialist Italian al Uni
tăţii Proletare şi alte forte de stin
gă au hotărît să reunească deputaţii 
de stingă pentru a elabora împreună 
liniile unei acţiuni comune în par
lament.

în acelaşi timp, forţele de dreap
ta fac presiuni asupra celor trei par

tide de centru-stînga, cerînd însănă
toşirea situaţiei economice prin aşa- 
numita „comprimare" a salariilor. 
Guvernatorul Băncii Italiei şi Con
federaţiei industriaşilor italieni cer 
viitorului guvern să se opună ac
ţiunilor revendicative ale oamenilor 
muncii.

Cu toate acestea, acţiunile reven
dicative continuă. Cele trei mari 
centrale sindicale — C.G.I.L., C.I.S.L. 
şi U.I.L. — au hotărît continuarea 
acţiunilor de masă împotriva aşa- 
numitelor „zone de salarizare“ (ca
re prevăd salarii diferite la muncă 
egală în diferite regiuni ale tarii). 
Pentru săptămîna viitoare au fost 
anunţate greve generale în şapte re
giuni.

0 intervenţie chirurgicală neobişnuită
Sofia 7 (Agerpres). — După 

cum s-a mai anunţat, la Sofia 
s-a efectuat o intervenţie chirur
gicală, în cursul căreia unui co- 
'pil de 7 ani i s-au grefat simul
tan doi rinichi luaţi de la un. 
prunc de trei luni. Vineri, la trei 
zile după operaţie, starea pacien
tului era satisfăcătoare, copilul a 
început să se hrănească normal. 
Dr. Nikolai Minkov, conducătorul 
echipei de medici care a efectuat 
operaţia, a dat cîteva amănunte 
în legătură cu aceasta: micul 
ilia, în vîrstă de 7 ani, care su
ferea de o boală de rinichi con
genitală, a fost internat la spital 
cu o uremie gravă. Singurul mij
loc de salvare era o transplanta
re de rinichi. Dar copilului nu i 
se puteau grefa rinichii unui adult, 
iar un donator de aceeaşi vîrstă 
(ceea ce ar fi fost ideal) nu exis
ta. In această situaţie, s-a hotărît 
să se folosească rinichii unui 
prunc de trei luni care încetase

din viată, la acelaşi spital, în 
urima unei afecţiuni la nivelul 
sistemului nervos central. Deoare
ce im singur rinichi al pruncului 
nu ar fi putut îndeplini funcţia 
uţiui rinichi din organismul unui 
copil de 7 ani, echipa de medici 
a trebuit să transplanteze doi ri
nichi în locul celui extirpat de 
la micul Ilia. Dr. Minkov a men
ţionat că o asemenea metodă o- 
peratorie nu a fost descrisă pînă 
acum în literatura mondială, ca 
de altfel nici folosirea rinichilor 
de la un prunc şi nici grefarea 
lor unui copil în vîrstă de numai 
7 ani. El a' adăugat că grefarea 
organelor luate de la un prunc, 
în afară de unele inconveniente 
prezintă şi cîteva avantaje, prin
tre care acela că organismul unui 
copil atît de mic nu are încă o 
activitate imunobiologică puterni
că, ceea ce face ca incompatibili
tatea tisulară să se manifeste mai 
puţin virulent.

Coordonate
£  In Finlanda s-a sărbătorit vi

neri a 51-a aniversare a proclamării 
independenţei ţării. In diverse loca
lităţi s-au desfăşurat festivităţi con
sacrate acestui eveniment. La Hel
sinki, pe colina observatorului, a 
avut loc tradiţionala Înălţare a dra
pelului national. In oraşul Kouvola 
s-a desfăşurat o paradă militară.

Un comunicat oficial dat publi
cităţii sîmbălă la Bagdad anunţă că 
între 24 noiembrie şi 2 decembrie 
a avut ioc o conferinţă a conducerii 
partidului Baas, consacrată „proble
mei kurde, proiectului constituirii 
unui Front naţional progresist şi e- 
laborării noii linii politice a parti
dului". Conferinţa a procedat în a- 
ceiaşi timp la alegerea noii condu
ceri a partidului. Aceasta, se arată, 
este alcătuită din totalitatea mem
brilor vechii conduceri.

#  Organele /ie  grăniceri şi va
male ale R.P. Bulgaria au reţinut la 
Irontiera bulgaro-turcă două grupuri 
de contrabandişti străini care încer
cau să treacă din Turcia spre R.F. 
a Germaniei o importantă cantitate 
de haşiş. In automobilul primului 
grup au fost descoperite 43,5 kilo
grame de haşiş, iar în altul — 11 
kilograme de haşiş. Contrabandiştii 
vor fi deferiţi justiţiei.

Q  La Praga a avut loc o şedinţă 
a Comisiei mixte cehoslovaco-italie- 
ne, creată pe baza acordului comer
cial de lungă durată, semnat de cele 
două ţări în anul 1965. Comisia a 
discutat protocolul suplimentar pen
tru  reglementarea schimbului de 
mărfuri pe anul 1969. Documentul 
semnat prevede continuarea dezvol
tării comerţului bilateral.

Comisia mixtă a discutat, de ase
menea, probleme legate de dezvol
tarea cooperării industriale a între
prinderilor cehoslovace şi italiene, 
anunţă agenţia C.T.K.

f |  Consiliul de Securitate al 
O.N.U. se va întruni marţea viitoare 
pentru a se pronunţa asupra pre
lungirii mandatului forţelor O.N.U. 
în Cipru cu încă şase luni. După 
cum s-a mai anunţat, secretarul ge
neral al O.N.U. a recomandat pre
lungirea mandatului într-un raport 
prezentat joi Consiliului de Securi
tate.

9  Comitetul administrativ şi bu
getar ai Adunării Generale a O.N.U. 
a aprobat o sumă de 250 000 de do
lari pentru pregătirea proiectelor le
gate de extinderea sediului Naţiuni
lor Unite de Ia New York, prin 
construirea unor noi clădiri. Aloca
ţia aprobată de comitet nu anga
jează cîtuşi de puţin Adunarea Ge
nerală atunci cînd aceasta va dez
bate problema aprobării întregului 
proiect, evaluat la peste 50 milioa
ne de dolari.

£  Poliţia din Sao Paulo a înfiin
ţat de două săptămini o echipă spe
cială care „lichidează“ pe membrii 
bandelor de gangsteri din acest o- 
raş. Surse ale poliţiei au anunţat 
vineri că alţi doi criminali au fost 
împuşcaţi de poliţişti, cadavrele lor 
fiind expuse în apropierea localită
ţii Guararema. Numărul gangsterilor 
„lichidaţi" pînă în prezent de aceas
tă echipă specială a politiei se ridi
că la opt.

%  Colonelul Omar Torrijos, unul 
din conducătorii recentei lovituri 
militare de stat din Panama, şi-a a- 
sumat vineri comanda gărzii naţio
nale panameze, în momentul în care 
s-a anunţat că studenţii şi alte pă
turi ale populaţiei intenţionează să 
organizeze demonstraţii de protest 
împotriva juntei militare. Garda na- 
tonală a primit ordinul să nu per
mită nici un fel de manifestaţii pu
blice care au fost interzise o dată 
cu suspendarea garanţiilor constitu
ţionale.

universale

JAPONIA. Locuitorii din Ţara Soarelui-răsare, care au suferit odată 
groaza fantastică a unei explozii atomice cu toate iremediabilele ei 
urmări, au trăit recent stupefacţia repetării unui dezastru asemănător 
cînd la baza americană Kadena din Okinawa s-a prăbuşit un bombar- 
dier-gigant B-52 creînd o serie de explozii succesive al căror bilanţ 
material a fost: şapte... oameni accidentaţi, 150 de locuinţe distruse, 
geamuri sparle... dar în primul rînd spaima, groaza celor ce strigau 
pe străzi: „A căzut o bombă atomică", „un nou război' etc., e tc .... 
... Un incident, un dezastru aerian, pierderi materiale, dar mai presus 
de toate un şoc puternic populaţiei paşnice care nu poate încă şterge 
urmele unei Hiroşime — debut istoric de tristă şi sinistră amintire. 
Aspect de la acţiunile întreprinse de populaţie împotriva menţinerii 

bazelor militare americane in Japonia

IRLANDA

Divergente 
în sinul partidului 

unionist
Belfast 7 (Agerpres). — Divergen

tele ivite în sinul Partidului unionist 
de guvernămint din Irlanda de nord 
în legătură cu problema drepturilor 
civile — care de nouă luni este 
cauza unor violente tulburări şi 
ciocniri între protestanţi şi minori
tatea catolică — au determinat con
vocarea unei conferinţe speciale a 
delegaţilor organizaţiilor partidului. 
Din Belfast se relatează că la această 
conferinţă, care a avut loc vineri 
în prezenta întregului cabinet şi a 
150 de delegaţi, nu au putut fi apla
nate neînţelegerile dintre cele două 
grupuri formate în sinul Partidului 
unionist: adepţii unei linii dure fa
tă de minoritatea catolică, raliaţi în 
jurul ministrului de interne William 
Craig, şi elementele moderate, care 
sprijină pe prinţul ministru Terence 
O’Neill. Cercurile politice din Bel
fast nu exclud posibilitatea unei 
scindări a Partidului unionist în două 
fracţiuni rivale şi a unei lupte a- 
cerbe pentru putere. Se prevede, de 
asemenea, o intensificare a mişcării 
minorităţii catolice pentru înlătura
rea discriminărilor politice şi sociale 
la care este supusă, mai ales după 
hotărîrea ministrului de interne de 
a întări aparatul poliţienesc.

ITTAIKA - IMPERATIV MAJOR
„In monumentala clădire a Pen

tagonului e alarmă". Astfel îşi înce
pea corespondentul agenţiei France 
Presse relatarea asupra rezultatului 
alegerilor din Ryukyu în urma că
rora Choboyo Yara, candidatul 
partidelor de opoziţie, a obtinut man
datul de şef al cabinetului din a- 
ceste insule. Cheia care a deschis 
lui Yara accesul spre palatul din 
Naha (reşedinţa primului ministru) 
i-a fost oferită de programul său e- 
lectoral, prevăzînd în esenţă „retro
cedarea necondiţionată şi imediată a 
insulelor la patria japoneză". Astfel, 
o dată cu despuierea scrutinului au 
fost risipite iluziile nutrite de ofi
cialităţile americane asupra • posibi
lităţii instalării la Naha a unui re
prezentant al Partidului liberal-de
mocrat. Se voia deci retrocedarea 
„treptată", o amînare sine die a  re
zolvării acestei probleme, .ceea ce 
constituie, potrivit unor aprecieri, 
esenţa politicii liberal-democrate 
faţă de problema teritoriilor aflate 
încă sub ocupaţie americană. W a
shingtonul s-a văzut astfel prins în 
propria-i cursă. Căci Ia Casa Albă 
se dorea ca, sub pretextul „alegerii 
libere" a primului ministru, să se le
galizeze tărăgănarea retrocedării in
sulelor, bineînţeles în condiţiile în
scăunării unui prim-ministru liber 
democrat.

întreaga evoluţie ulterioară a eve
nimentelor din Arhipelagul nipon a 
demonstrat că neliniştea şi îngrijo
rarea cu care a fost primită la W a
shington alegerea lui Yara s-au do
vedit pe deplin justificate. Abia in
stalat, noul prim-ministru a ţinut să 
sublinieze că nu-i va dezamăgi pe 
cei peste 20 000 de insulari, care,

votîndu-1, nu au făcut decît să dea 
o nouă lumină cuvîntului „Ittaika" 
(în japoneză, unire).

La prima sa întîlnire cu generalul 
Ferdinand Unger, înaltul comisar a- 
merican din Okinawa, noul premier,

Oi&tcL externii
pentru prima dată ales, nu numit, a 
declarat fără echivoc că „intenţio
nează să înceapă imediat campania 
pentru retrocedarea insulelor" 
(U.P.I.).

Revirimentul electoral de la Naha 
a insuflat un plus de energie acţiu
nilor protestatare ale populaţiei 
fată de prezenţa superfortăreţelor a- 
mericane „B-52" pe aerodromurile 
din Okinawa, a submarinelor ato
mice „Poláris" la diversele baze na
vale şi în general întregii campanii 
împotriva prezentei trupelor de ocu
paţie pe pămîntul nipon. Multiplele 
informaţii parvenite de la Naha în
registrează amplificarea protestului 
general al locuitorilor insulei, care 
doresc ca terenurile ocupate de ins
talaţiile militare să fie redate desti
naţiei lor fireşti — orezăriile. înre- 
gistrînd ultimele acţiuni de protest, 
comandamentul american elaborează 
măsuri în vederea sporirii potenţia
lului forţelor poliţieneşti pe care le 
consideră „prea slabe" pentru a 
„menţine ordinea". „Trăim sub impe
riul unui coşmar", a declarat o înaltă 
oficialitate americană care, comen- 
tind o eventuală folosire a soldaţi

lor de la bazele S.U.A. împotriva 
demonstranţilor, a adăugat că „dacă 
acest lucru se va întîmpla în Oki
nawa, atunci am sfîrşit nu numai 
aici, dar, probabil, în întreaga Ja
ponie".

Qeneza actualei îngrijorări ameri
cane se află în rolul pe care îl joacă 
Okinawa în strategia Pentagonului, 
care a transformat insula într-un 
punct cheie al Pacificului, „avanpost 
vital" al intereselor militare în Tai- 
van, Coreea de sud, Filipine, şi în 
general în întreaga Asie de sud-est.

Revista „U. S. News and World 
Report" arată într-un articol că 
S.U.A. au investit în Okinawa sume 
fabuloase de ordinul milioanelor de 
dolari. Insula a devenit un uriaş ar
senal militar: 64 de baze terestre, 
13 maritime militare, 24 aeriene, 
50 000 militari.

Dar dosarul Okinawei nu este ul
tima piesă a rechizitoriului la adresa 
relaţiilor nipono-americane în an
samblu şi mai ales a celor din do
meniul militar. Pe măsură ce se a- 
propie data expirării tratatului de 
securitate japono-american, prin care 
Statele Unite au reuşit, (prin ce mij
loace!) să legifereze prezenta lor 
militară în Japonia, cererile în fa
voarea anulării lui devin tot mai 
viguroase.

Aşa că, viitorul prezentei militare 
americane în Okinawa şi în general 
în Japonia apare la Pentagon în cu
lori tot mai sumbre. Iar „Ittaika" este 
cuvîntul nipon care corespunde în
tru totul dorinţelor poporului japo
nez.
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